
Iesnu laiks 
ir klāt

Bīstamais meža 
dzīvnieku laiks

Jēkabpils apdzen, 
Liepāja tuvojas

Skolas ielas 
skola
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5. lpp.

Ar nūjām dabā 
un dzejā
Šo kalsno, nelie-
la auguma sievieti 
katru dienu nūjojam 
Ventspils ielās, par-
kos, jūrmalā un kāpu 
mežos pēdējo desmit 
gadu laikā ir pama-
nījuši daudzi. Mazāk 
būs tādu, kas atce-
rēsies vai būs dzir-
dējuši viņas vārdu 
un uzvārdu – Regīna Kleopatra Juhņeviča, 
kaut gan daļu no sešdesmit pilsētā aizvadī-
tajiem darba gadiem tagadējā nūjotāja biju-
si Ventspils zonālā valsts arhīva darbiniece 
un direktore, kuras profesionālajā pārraudzī-
bā atradies arī toreizējais Talsu rajons. Tātad 
publiska amatpersona, kaut gan viņas darbs 
no ārpuses grūti pamanāms un novērtējams. 

7. lpp.

Tā skan emeritētā bīskapa Pāvila Brūvera vārdi, svētot 
ar eļļu atjaunoto Ventspils Nikolaja evaņģēliski lute-
riskās baznīcas torņa krustu, svētdienas, 3. novembra, 
dievkalpojumā. 

“Lai kalpo Dievam 
un mūsu tautai!” 

B 
īskaps uzrunā-
ja draudzi, sakot: 
“Dieva mīļo-
tie! Apustulis 
Pāvils saka: “es 

no savas puses negribu 
lielīties, kā tikai ar mūsu 
Kunga Jēzus Kristus krus-
tu” (Gal.6:14). Lai šis krusts, 
kas tiks pacelts šī dievna-
ma tornī, ir arī mūsu prieks 
un lepnums. Lai tas atgādi-
na par Jēzus ciešanām, par 
Viņa krusta nāvi un aug-
šāmcelšanos. Krusts patiesi 
ir mūsu lepnums – jo tā ir 
Kristus uzvara, Krusts – tas 
ir Kristus karogs, Krusts – 
tas ir ierocis, ar ko Kristus 
satrieca elles un nāves 
varu. No krusta mums nāk 
miers, glābšana un mūžīgā 
dzīvība.”

Ventspils evaņģēliski lute-
riskā draudze un mācītājs 
Valters Ozoliņš, klātesot bīs-
kapam, svinēja svētku diev-
kalpojumu, pateicībā par 

atjaunotā baznīcas krus-
ta atgriešanos dievnamā no 
restauratores Ilgas Galviņas 
darbnīcas Pilsrundālē. 2015.
gada 21. janvārī ar drau-
dzes locekļu – vīru, atbal-
stu, krusts no baznīcas torņa 
tika demontēts. Pagaidām 
2,5 metru augstais, atjau-
notais un zeltītais krusts par 
draudzes locekļu saziedota-
jiem sešiem tūkstošiem eiro, 
novietots netālu no altāra un 
tur atradīsies līdz 10.novem-
brim, jo vēl tehniski jāsa-
gatavo tā pacelšana tornī. 
Šobrīd SIA “KOKA ĒKA” meis-
tari, ir uzsākuši bojāto koka 
konstrukciju nomaiņu torņa 
augšējā daļā “laternā”, lai 
atjaunotu to vēsturiskajā 
izskatā un stiprībā.

Mācītājs Valters Ozoliņš ar 
pateicību un prieku atzīmē-
ja, ka krusta atjaunošana  
veikta vienīgi par draudzes 

Valsts ieņēmumu dienestam (VID) nav «jātrenkā» 
iedzīvotāji un jāprasa no viņiem papildu dokumen-
ti, ja tie jau ir pieejami datubāzē un to uzkrāšanā 
ir tērēti ievērojami finanšu līdzekļi. Tā par VID 
birokrātijas slogu un to, kāpēc institūciju nesapra-
šanās dēļ cieš iedzīvotājs, saka Valsts kontroliere 
Elita Krūmiņa.

Valsts kontrole: VID nav 
«jātrenkā» iedzīvotāji par 
papildu dokumentiem, ja 
informācija tai jau pieejama

PENSIONĀRS 
INVALĪDS – VID 
JOPROJĀM KĻŪDĀS, 
NEPIEMĒROJOT 
AUTOMĀTISKOS 
NODOKĻU 
ATVIEGLOJUMUS

Krūmiņa norāda, ka VID 
Valsts kontroles redzeslo-
kā ir nepārtraukti – ik gadu 
jāveic nodokļu ieņēmumu 
revīzija, kur VID ir viens 
no «galvenajiem spēlētā-
jiem». «Revīziju laikā tiek 
skatīts, no kā tiek iekasēti 
nodokļi un nodevu mak-
sājumu veidi. Tiek ska-
tīta arī VID sadarbība ar 
iedzīvotājiem.»

«Valsts kontrole nekad 
nav iestājusies par nepie-
ciešamību valstī vei-
dot «birokrātijas mašī-
nu». Veiktās revīzijas aplie-
cina, ka VID vēl nav nonācis 
pie apziņas, ka galvenais ir 
cilvēks,» pauž Krūmiņa.

«Bieži situācija dienes-
tā ir tāda – ja tas nav 
uzrakstīts nepārprotami 
aktā, ka iestādes darbinie-
kam ir jādara šādi un ne 
citādi, tad netiek padomāts 
par to, ka, iespējams, infor-
mācija jau ir iestādes rīcī-
bā. Tādējādi nebūtu jāpra-
sa iedzīvotajam, lai vēl-

reiz atnes nepieciešamos 
papīrus. Netiek domāts par 
risinājumu, lai iedzīvotāju 
grupas saņemtu visus tām 
pienācīgos atvieglojumus,» 
VID sadarbību ar iedzīvotā-
jiem raksturo Krūmiņa.

Valsts kontroliere atzī-
mē, ka revidenti skatījuši 
ļoti daudz jautājumu, tai 
skaitā, kā notiek nodokļu 
atvieglojuma piemērošana 
pensionāriem invalīdiem 
– vai visas personas, kas 
saņem ienākuma nodokļa 
atvieglojumus, ir sapratu-
šas sistēmu un spēj reaģēt.

«IT KĀ ŠĶIET – KAS IR 
SEPTIŅI EIRO?»

Kā piemēru Valsts kon-
troliere min gadījumu, kad 
saistībā ar pensionāriem 
invalīdiem [2016.gadā] 
tika konstatēts, ka situāci-
jā, kad pensionārs inva-
līds nebija ievilcis attiecīgo 
atzīmi EDS sistēmā, viņam 
netika piemēroti pienāko-
šie atvieglojumi. Līdz ar to 
viņš mēnesī vidēji nesaņē-
ma septiņus eiro.

«It kā šķiet – kas ir sep-
tiņi eiro? Taču, ņemot vērā 
pensijas apjomu, kas ir 

P  
ēc aiziešanas 
no arhīva agrā-
ko paziņu loks 
papildinājies ar 
kolēģēm stik-

la apgleznotājām pensio-
nāru biedrībā “Liedags” 
un nūjotāju pulciņa dalīb-
niecēm, kas divas reizes 
nedēļā uz kopīgu pastaigu 
pulcējas Reņķa dārzā. 

SOĻI DZEJAS RITMĀ                 
Regīna atpazīstamības 

nealkst un apgalvo, ka vis-
labāk  jūtas tieši vienat-
nē, it īpaši nūjojot. Jo ar 
sevi nekad nav apnicīgi vai  
garlaicīgi – domās neviena 
netraucēti var aprunāties 
ar dabu, atcerēties iemī-
ļotos, laika apstākļiem un 
noskaņojumam atbilsto-

šus Raiņa, Ļermontova vai 
citu autoru dzejoļus, pie-
skaņot tos soļu ritmam (vai 
arī otrādi). Jebkurā mirklī 
tad var apstāties, lai norau-
dzītos mākoņu mainīga-
jās aprisēs, ziedu piramī-
dās, koku zaļumā vai zeltā, 
pieskartos pēc vētrām lās-
tekās sastingušai jūrai uz 
Dienvidu mola margām. 

Regīna atzīst, ka pastai-
gu laikā,  protams, atmiņās 
savu reizi tiek pārcilāti arī 
līdzšinējās dzīves gana rai-
bie raksti. Tādu ir sakrājies 
daudz, jo nākamnedēļ kun-
dze atzīmēs cienījamu jubi-
leju, sava mūža 90 gadus. 
Prātā topošajai  jubilārei ir 
– arī tanī dienā apstiprināt 

Nezaudēt Lāčplēsi sevī

Jo tajā latvietī, mūsu vecvectēvā, mājoja kvēla 
mīlestība, dzelžaina griba, nesalaužama ticība, 
pašaizliedzība, pārliecība par savu taisnību, paļā-
vība uz savu tautu, lepnums, pašcieņa, cerība un 
drosme – vismaz desmit jūtas, desmit īpašības, 

desmit spēki – pa vienam uz katru ienaidnieku.
Tie vīri tobrīd – zem ložu un šrapneļu krusas – vēl nezināja, ka 

viņus nosauks par Lāčplēšiem. Tomēr ikviens zināja to, ko teik-
tu Lāčplēsis: par to, kas tev visdārgākais, jācīnās līdz pēdējam. 

Pēdējai lodei, pēdējam elpas vilcienam un pēdējai domai – par 
Latviju! Tikai tā var izskaidrot Lāčplēša dienas varoņu uzvaru, jo 
nekāda cita skaidrojuma vienkārši nav.

Pēc 1919. gada 11. novembra, kad pie Daugavas triumfēja 
no dzelmēm iznirušā, atdzimušā Lāčplēša gars, ir rūgti atcerēties 
kādu citu gadu un datumu, kad ar asinīm izpirkto Lāčplēša man-
tojumu samīdīja no austrumiem atnākušo ordu naglotie zābaki. 
Vairs ne desmit pret vienu, bet simti… un mūsu svēto teiksmu 
varonis atkal reiz nogrima atvarā. Taču tas gars, kas 1919. gadā 

Pirms simts gadiem saltajās un baigajās novembra dienās un naktīs vēstures jeb likteņa 
svaru kausos bija likts „Latvijai būt vai nebūt”. Viens latviešu vīrs pret desmit VIŅIEM – tāda 
bija šo svaru kausu attiecība. Gan pēc loģikas, gan matemātikas vai fizikas viens nevar būt 
smagāks par desmit. Taču īsta varonība nekad nav loģiska, nedz arī fizikas vai matemātikas 
likumiem pakļauta. Tāpēc pirms simts gadiem viens latvietis bija desmit un vairāk pretinie-
ku vērts un lika svaru kausam nosvērties savā pusē. 

 turpinājums 3. lpp.

 turpinājums 5. lpp.

vadīja mūsu senčus pretī uzvarai, palika tepat un cauri apspiestī-
bas gadiem drošināja, spēcināja, atgādināja, ka reiz atkal nāks tas 
brīdis. Tas brīdis! Un tas pienāca. Atkal mūsu vīri pārtapa Lāčplēšos, 
bija gatavi – kā toreiz – viens pret desmit. Ikvienā no mums toreiz 
bija daļiņa Lāčplēša – mīlestība, ticība, griba, pašcieņa, drosme, 
pārliecība par savu taisnību. Un mēs uzvarējām vēlreiz; atkal vēs-
tures vai likteņa svaru – Latvijai būt vai 
nebūt – kauss noliecās mūsu pusē.
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Regīna laikā, kad nūjošanu 
vēl nepazina.
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Reisi slēgti
Ar 1. novembri slēgti sezonālie reisi uz 

Briežu dārzu, Būšniekiem, Staldzenes laivu 
bāzi, Kurzemi, Akmeņdzirām un jaunajiem 
kapiem.

Piededzina vakariņas
Ugunsdzēsēji tikuši izsaukti uz kādu 

Talsu ielas namu, kur no loga nākuši dūmi. 
Izrādījās, ka katlā uz plīts piededzis ēdiens. 

Smaga avārija
Uz Rīgas šosejas netālu no pilsētas notikusi 

avārija. Gājis bojā vieglās automašīnas vadītājs. 

Aizdegas automašīna
Tehnikuma stāvvietā aizdegusies kādam 

audzēknim piederoša automašīna. Iemesls – 
īssavienojums magnetolā.

Atkritumi nodoti
Lielgabarīta atkritumu nodošanas akcija 

noslēgusies. Ventas kreisajā krastā kontei-
neri iztukšoti 34 reizes, Pārventā – 31 reizi. 
Savākti 455 kubikmetri atkritumu.

Noslēgts līgums
Komunālā pārvalde un Centrālā finanšu 

un līgumu aģentūra noslēguši līgumu, kurā 
paredzēts ES fondu līdzfinansējums, būvējot 
Zinātnes un inovāciju centru. 

Var pieteikties
Augstskolas studenti var pieteikties pro-

fesora Klausa stipendijai 1500 eiro apmērā. 
Studentam jābūt izpildījušam visas akadē-
miskās saistības. 

Jauna kafejnīca
Koncertzālē “Latvija” darbu uzsākusi 

kafejnīca un bistro. Apsaimniekotāji ir no 
Kandavas.

Apledojis tilts
Sākoties aukstākam laikam, Ventas tilts 

apledojis. Šī iemesla dēļ notikušas vairākas 
auto avārijas. 

Konkurss sācies
Līdz 18. novembrim iespējams pieteikties 

programmas “Ventspils – mazulim draudzīga 
pilsēta” fotokonkursā “Mazais ventspilnieks”. 

Ventiņu rakstniece
Ventspils muzeja organizētais konkurss 

“Pe mums ventiņes”, kurā piedalījās tām-
nieku dialektā rakstoši autori. Uzvarējusi Aija 
Kaminska. 

Padome nomainīta
“HansaMatrix” akcionāri ārkārtas sapul-

cē iecēluši padomi jaunā sastāvā, vienlaikus 
palielinot valdes locekļu skaitu. 

Samazinājies apgrozījums
“Ventbunkera” apgrozījums pagājuša-

jā gadā samazinājies par 39 procentiem. 
Uzņēmums strādājis ar zaudējumiem.

Aizvāks kamolu
Reņķa dārzā tiks demontēts vides objekts 

“Kamols”. Tas esot vizuāli neizskatīgs un 
neatbilstot drošības prasībām. 

Konsultācijas
Ziemeļkurzemes reģionālajā slimnīcā no 2. 

novembra iespējams saņemt bērnu infekto-
loga konsultācijas. Tās vadīs sertificēta spe-
ciāliste no Rīgas.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Budžeta rāmis un Kolizejs
Nav šaubu, tas viss mums ir vajadzīgs. Tāpat ir skaidrs, 
ka labi un skaisti dzīvot neaizliegsi. Un tikpat aksio-
mātisks ir slavenais teiciens – pēc mums kaut ūdens 
plūdi. Kādreiz kāda visai odiozi slavena politiķe no gara-
jiem Rīgas varas gaiteņiem teica viedus vārdus: taču 
uzcelsim to bibliotēku, būs smuki, bet tad jau skatī-
simies, cik tas viss maksās, lai māja nesabruktu.

O 
diozā politiķe vairs pie varas apvāršņiem nav manī-
ta, bibliotēka arī ir uzcelta un, kā rādās, kādu brīdi 
vēl pastāvēs, jo tā taču ir mūsu nacionālais lepnums. 
Gaismas pils, tā teikt. Un Gaismas pils, kā zināms, ir 
svēta vieta, kur glabājas visas nācijas gara mantas, 

tāpēc tās uzturēšanai nekā nav žēl. Zināma loģika, nenoliedza-
mi, tieši šāda paņēmiena izmantošanā ir. Jo galu galā bibliotēka 
tiešām bija vajadzīga, gara mantām pienācīga vieta bija jāatrod, 
bet pilsētas vaibstiem kāds svaigs akcents nudien neskādēja. Cita 
lieta, ka kārtīgs un, moderni sakot, gādīgs saimnieks pirms kāda 
nama būvēšanas, infrastruktūras objekta vai projekta realizēša-
nas noteikti parēķinātu arī ciparus. Piemēram, vai 1000-vietīga 
skatītāju zāle tiešām ir nepieciešama? Cik maksās vienas vai otras 
būves uzturēšana – darbinieku algas, elektrības rēķini, skaisto 
stikla sienu tīrīšana, daudzo iekārtu un citas tehnikas amortizāci-
ja un darbināšanas izmaksas.

Citiem vārdiem, pirms ķerties pie būvēšanas vai kāda liela mēro-
ga pasākuma rīkošanas, būtu nepieciešams vismaz uzprasīt kādam 
speciālistam padomu: vai, piemēram, Ventspilī būtu nepieciešams 
īsteni olimpisks peldbaseins ar 16 celiņiem, četriem bērnu basei-
niem un vēl pirti relaksācijai. Bet varbūt mums vajag uzcelt UEFA 
un FIFA standartiem atbilstošu, slavenā Madrides “Real” kluba 
apmēriem atbilstošu futbola stadionu ar 80 000 vietām skatītā-
jiem? Kas zina, varbūt vienreiz piecos gados tad uz Dziesmu un 
Deju svētkiem dejotāju noslēguma koncertu varētu rīkot Ventspilī, 
nevis Rīgā... Un būtu pilsētai gods un slava. Bet pārējā laikā – lai 
trenējas stadionā puikas, pāris reižu mēnesī uzspēlē pašmāju fut-
bola klubs “Ventspils” ar 500 skatītājiem tribīnēs, lai dejo visi pieci 
pilsētas deju kolektīvi...

Tiesa gan, realizēt visus pat lielpilsētai nepaceļamos plānus trau-
cē nenovīdīgie valdītāji Rīgā, jo, raugi, esot tāds budžeta rāmis. Un 
fiskālā disciplīna. Taču tās jau, protams, atrunas. Lai tikai nogriez-
tu mūsu pilsētai vēl kādu īpaši lielu un jaudīgu projektu. Turklāt 
tikai sava pagalma mērogos domājošie politikāņi tur, galvaspilsē-
tā, nesaprot, ka nākamībai atstātie pieminekļi un super-projekti ir 
daudz svarīgāki par šodienas merkantilajām interesēm. Kas ir kaut 
kādas tur mediķu, pedagogu un policistu algas pret vienīgajām ver-
tikālajām klavierēm Eiropā, kas ir kaut kādi tur nenozīmīgi sociālie 
pabalsti pret Ēģiptes piramīdām vai Romas Kolizeju. Algu un pabal-
stu saņēmēji tāpat kaut kad pavisam drīz (katrā ziņā – pārskatāmā 
nākotnē) nomirs, neatstājuši neko nākamajām paaudzēm, kamēr 
Romas Kolizejs stāv jau pāris tūkstošu gadu un priecē tūristus no 
visas pasaules. Vai tad imperators Vespasiāns, kad pavēlēja būvēt 
Kolizeju, rēķināja un kādam prasīja, cik pensionāru pensijas un cik 
nodokļu maksātāju miljonus tas prasīs, ja ar Kolizeju bija iespējams 
iekļūt vēsturē uz mūžīgiem laikiem?

Ventspils un Rīga, protams, nav Roma, bet Latvija (paldies 
Jupiteram, Zevam vai Pērkoņtēvam) nav impērija, kur imperators 
(lasi – vietvaldis) pats nosaka savu ambīciju līmeni. Tāpēc – kā jau 
mūsdienīgā un sekulārā valstī pienākas – valsts un pašvaldību varai 
būtu jākalpo tam, lai ierindas mirstīgie, kas nepretendē uz mūžī-
gas dzīves statusu un pārlaicīga mantojuma atstāšanu nākamajām 
paaudzēm, varētu labi un cilvēka cienīgi dzīvot jau šeit un tagad. 
Respektīvi, šodien, rīt un parīt. Un tad šādu, mūsu pašu ievēlētu, 
ļaužu pienākums būtu nevis būvēt Kolizeju, bet rūpīgi parēķināt to, 
ko varam un ko nevaram atļauties. Izsvērt piecreiz, ko un cik mums 
dos kāds, iespējams, vērienīgs un vajadzīgs projekts. Un, pieņemot 
lēmumu par tā realizāciju, novērtēt, cik nākamajām paaudzēm par 
šo untumu vēl būs jāmaksā negribēts “kredīts”. Lai kāda atsevišķa 
cilvēka, politiķa vai vienkārši varas un slavas kāra indivīda vēlme 
pēc sava vārda iemūžināšanas vēstures annālēs nepārvērstos par 
kārtīgu “neveiksmes stāstu”. Tā teikt, Kolizejs mums ir, bet kur to 
tālāk likt un izmantot, kā vispār nepieļaut tā sabrukšanu – īstas 
skaidrības nav. 

Patiesi jūsu,
“Ventspilnieks.lv”

AS “MECHPORT” 
aicina darbā: 
 Metinātājus
- Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, darba pieredze
- Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par dar-
ba rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 4.00 – 5.20 EUR/h
 Atslēdzniekus 
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, vēlama darba pieredze, 
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 – 4.60 EUR/h
 Palīgstrādniekus nekvalificētu darbu veikšanai
Prasības kandidātam: izglītība - vidējā vai pamatizglītība
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 EUR/h
CV sūtīt uz e-pastu mechport@mechport.lv līdz 31.12.2019

Oktobrī Ventspils pilsētā piedzimuši 23 mazuļi, bet mirušo 
skaits bija divas reizes lielāks – mūžībā devušies 46 cilvēki, lie-
cina Ventspils pilsētas domes Dzimtsarakstu nodaļas dati.

Rudens periods pēc vasaras sezonāliem darbiem vienmēr nedaudz paaugstina bezdarba rādītājus daudzviet, arī Ventspils pilsētā. Jau divas nedēļas pēc kārtas bezdarb-
nieku rindas pieaugušas par padsmit ventspilniekiem. Pēdējās nedēļas laikā bezdarbniekos iestājušies 14 jauni cilvēki, kopējam skaitam pieaugot līdz 865 Ventspils 
iedzīvotājiem. Savukārt reģistrētā bezdarba līmenis Ventspils pilsētā, rēķinot pret iedzīvotāju skaitu darbspējas vecumā, pēdējo divu nedēļu laikā audzis par 0,2% 
un ir 4,2%. Tā liecina Ventspils pilsētas domes Ekonomikas nodaļas publiskotie dati, atsaucoties uz Nodarbinātības valsts aģentūras Ventspils filiāles datiem.

Ventspilī bezdarba līmenis atkal kāpj 
Jēkabpils bezdarba rādītājos apdzen Ventspili, tuvojas arī Liepāja

C 
itāda aina ir ar citām republikas 
mēroga pilsētām. Šo pilsētu vidū 
joprojām zemākais bezdarba līme-
nis ir Valmierā un Rīgā, attiecīgi 
3,0% un 3,1%. Ar 3,2% seko Jelgava 

un ar 3,4% – Jūrmala. Šīs četras pilsētas, it 
īpaši Valmiera un  galvaspilsēta Rīga, ir laika 
gaitā samazinājušas bezdarba rādītājus, un 
tie pēdējā laikā saglabājušies faktiski nemai-
nīgi. LĪdzīgi ir arī ar Jelgavu un Jūrmalu.

Tikmēr ilgstoši piektajā vietā esošā 
Ventspils pilsēta atdevusi savas pozīcijas 

Jēkabpilij, kas pēdējā laikā būtiski samazi-
nājusi bezdarba rādītājus pilsētā. Šobrīd tas 
ir sarucis jau līdz 4,1% un līdz ar to ir priek-
šā arī mūsu pilsētai. Turklāt lēnām bezdarba 
rādītājs sarūk arī Liepājā, kas īstu krīzi pie-
dzīvoja pēc “Liepājas metalurga” sabruku-
ma, kas pilsētu iedzina lielā bezdarba krīzē. 
Liepāja atpaliek no Ventspils vairs tikai 0,7%. 
Nav maz un tik drīz Ventspili diez vai panāks, 
tomēr konkurence Kurzemes divu centru vidū 
ir jūtama. Daugavpils (6,4%) un Rēzekne 
(8,3%) ir ievērojami tālāk.

Nedēļas laikā Ventspils pilsētā brīvo vakan-
ču skaits sarucis teju par simtu, un šonedēļ 
ir 236 vakances. Līdz šim ilgstoši bija pieeja-
mas 55 brīvas vakances betonētājiem, kas 
tagad ir sarukušas līdz 15. Šobrīd visvairāk – 
43 – brīvas darbavietas ir kravas automobiļu 
vadītājiem. Ar 18 brīvām darbavietām seko 
zivju apstrādes joma, tiek meklēti 13 elektri-
ķi, tāpat pieejamas pa 10 brīvām darbavie-
tām būvniekiem, būvinženieriem, namda-
riem, apkopējiem un ķīmiskās tīrīšanas dar-
biniekiem. 

Oktobrī Ventspilī dzimstība divas 
reizes zemāka par mirstību

P 
agājušajā mēnesī pilsē-
tā piedzimuši 23 mazuļi, 
no tiem 15 ir puikas, bet 
astoņas – meitenes. Deviņi 
no jaundzimušajiem nāku-

ši pasaulē nereģistrētā laulībā un 
tāpēc noteikta paternitāte, bet pie-
ciem mazuļiem nav ziņas par tēvu. 

Astoņās ģimenēs sagaidīts pasau-
lē pirmais mazulis, bet visvairāk – 
desmit – mazuļi ir otrie bērni. Četrās 
ģimenēs pasaulē nācis trešais bēr-
niņš, bet vienā – ceturtais. 

No 23 mazuļiem Ventspilī deklarē-
ti 20, pa vienam – Ventspils novadā, 

Rīgā un Ķekavā.
Tomēr demogrāfiskā tendence ir 

ļoti negatīva, jo mirušo skaits attie-
cībā pret jaundzimušajiem ir divas 
reizes lielāks. Oktobrī mūžībā devu-
šies 46 cilvēki, no kuriem četras  
personas bija vecumā no 33 līdz 47 
gadiem. Pēdējā dzīvesvieta 33 per-
sonām bijusi Ventspilī, 10 – pēdējā 
dzīvesvieta bijusi deklarēta Ventspils 
novadā, pa vienai personai bija no 
Rīgas, Talsu novada un Dobeles 
novada.

Oktobrī Ventspils pilsētā notikušas 
19 laulības. 
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VENTSPILS NOVADĀ

Ciemojas pilī…
Piltenes vidusskolas 7. klases skolēni 
viesojās Livonijas ordeņa pilī. Viņi pie-
dalījās muzejpedagoģiskajā nodarbībā 
“Viduslaiki pilī”. Bija iespēja iepazīties 
ar dzīvi viduslaikos un ietērpties tā laika 
apģērbā. 

…un vēl vienā
Savukārt Ances pamatskolas 5. un 8. 
klašu skolēni projekta “Skolas soma” 
ietvaros  viesojās Jaunpils pilī. Pils atslē-
gu glabātāja iepazīstināja viņus ar pils 
vēsturi. 

Posta krastu
Jūra atkal uzbrūk Jūrkalnes stāvkrastam, 
iegraužoties tā rietumu pusē. 

Apspriešana
Tiek rīkota sabiedriskā apspriešana saka-
rā ar koku ciršanu nekustamajā īpašumā 
“Priedes 83” Akmeņdzirās. 

Noslēguma pasākums
Puzes pagastā noticis projekta “Nākamais 
solis” noslēguma pasākums. Sakopta 
vieta pie 300 gadu vecās Nīcciema prie-
des, uzstādīts informatīvais stends, kas 
vēsta par Nīcciema vēsturi. 

Pieņem makulatūru
Piltenes bibliotēkā līdz 14 novembrim 
var nodot makulatūru. Tālāk tā nonāks 
Līgatnes papīrfabrikā. 

Lāpu gājiens
Lāčplēša dienā Ugālē notiks tradicionā-
lais lāpu gājiens. Savukārt valsts svētkus 
ugālnieki svinēs 16. novembrī.

Dievkalpojums Zlēkās
10. novembrī Zlēku baznīcā notiks 
dievkalpojums.

Fotogrāfiju izstāde
Jūrkalnes bibliotēkā apskatāma fotoizstā-
de “Latviešu trimdas paaudzes Zviedrijā 
Friča Forstmaņa fotogrāfijās”.

Lasītāju klubs
Jūrkalnē izveidots lasītāju klubiņš. Pirmā 
kopīgi lasītā grāmata būs “Igauņu zelta 
noveles”.

Mārtiņdienas svinības
9. novembrī Ovišos pie Austras koka 
notiks Mārtiņdienas svinības.

Tautiskās dejas
Vidējās paaudzes deju kolektīvs 
“Tārgale” aicina pievienoties dejotāju 
pārus. Iepriekšēja dejošanas pieredze 
netiek prasīta. 

Robotika Ugālē
Digitālā centra pasniedzēji Ugāles vidus-
skola 1.-4. klašu skolēniem vadīs robo-
tikas nodarbības, izmantojot mūsdienu 
tehnoloģijas jaunu zināšanu iegūšanai. 

“Vārti” būs
Zināms, ka dziesminieku pasākums 
“Vārti” Popē notiks arī nākamā gada jūlijā.

Aicina izvēlēties
Tārgales pamatskolā viesojās karjeras 
konsultante. Viņa iepazīstināja skolēnus 
ar darba tirgus iespējām, nākotnes pro-
fesijām un to, kā izvēlēties sev piemē-
rotu profesiju.

Ieguldīs naudu
“Užavas alus” plāno ieguldīt pusotru 
miljonu eiro jauna ieguldījuma iegā-
dē. Tiks nopirkts jauns pasterizators un 
konveijers.

pensionāriem invalīdiem, tā ir gana liela 
summa. Protams, ja pensionārs zināja, ka 
viņš var iesniegt deklarāciju, viņš to pēc tam 
varēja darīt. Tomēr revīzijā redzējām, ka ļoti 
daudzi to nebija izdarījuši. Turklāt seniori nav 
zinājuši, ka pensijai nav piemērots attiecīgais 
atvieglojums.»

«Problēma, uz ko norādījām, bija tā, ka ar 
esošo informāciju par attiecīgā pensionāra 
invaliditāti, iestādēm sadarbojoties, varēja 
mierīgi nodrošināt atvieglojumu automātisku 
piemērošanu.»

Krūmiņa atzīmē, ka tolaik parlaments 
noreaģēja ātri un tika veiktas nepiecieša-
mās izmaiņas normatīvajos aktos, kas notei-
ca: atvieglojumu piemērošana jānodrošina 
automātiski.

«Diemžēl, veicot revīziju par 2018.gadu, 
mēs konstatējām, ka, lai gan pat likums 
nosaka to, ka atvieglojumi ir jāpiemēro auto-
mātiski, vienalga ir pensionāru loks, kas tos 
nav saņēmis. Protams, radās jautājums – 
kāda problēma ir tagad, jo normatīvais akts ir 
izmainīts un tas skaidri nosaka, kā jārīkojas?»

Pēc Valsts kontroles secinājumiem, šeit 
izgaismojas problēma – institūcijas neprot 
sadarboties savā starpā. «Neprot sadarbo-
ties Valsts sociālās apdrošināšanas aģentūra, 
Valsts ieņēmumu dienests un Veselības un 
darbspēju ekspertīzes ārstu valsts komisija. 

Valsts kontrole: VID nav «jātrenkā» iedzīvotāji par 
papildu dokumentiem, ja informācija tai jau pieejama

Tas, kas būtu vajadzīgs – vienkārši apsēsties 
pie viena galda un saprast, kur ir problēmas, 
kur ķēdīte informācijas plūsmā pārtrūkst. 
Kāpēc no tā, ka trīs institūcijas neprot saru-
nāties, cieš cilvēks?»

«SPĒLES NOTEIKUMI» JĀIEVĒRO 
ABĀM PUSĒM VIENĀDI

«Savulaik, veicot revīzijas, redzējām, ka 
tad, kad iedzīvotājs vai uzņēmējs ir nokavē-
jis savu maksājumu, viņam tiek piemērotas 
soda sankcijas. Taču gadījumos, kad VID ir 
kavējis iedzīvotāju ienākuma nodokļa atmak-
su vai kādu citu maksājumu, soda maksājumi 

netiek aprēķināti.»
Šāda dienesta rīcība dod nepareizu signālu 

sabiedrībai, atzīmē Krūmiņa. «Spēles notei-
kumi jāievēro abām pusēm vienādi.»

Krūmiņas ieskatā, VID un citām institūci-
jām ir svarīgi normatīvos aktus neveidot tik 
sarežģītus un birokrātiskus – tas arī saistās ar 
izpratni par labu pārvaldību.

«Tas ir ceļš, kas ejams. Mērķis, uz ko jātie-
cas. Šobrīd ir tā, kamēr pilnīgi precīzi melns 
uz balta nav uzrakstīts, tiekšanās uz labāku 
pārvaldību tiek atstāta novārtā.» 

Simona Šjadīte, BNN

Turpinājums

Latvija korupcijas dēļ katru gadu zaudē 
3 līdz 5 miljardus eiro, un šī korupcija 
nav iespējama bez politiķu iesaistes 
un piesega. Mūsu valstī tiešām notiek 
prātam neaptveramas lietas. Piemēram: 
vai zināt vēl kādu apsūdzēto, kuram 
pārvaldīšanā valsts ir faktiski nodevusi 
vienu no svarīgākajām valsts tautsaim-
niecības nozarēm?

Latvijā šāda nozare ir tranzīts, kuru kontrolē 
Aivars Lembergs un, kuru, ne bez pamatīgas 
pretestības, patreizējā valdība cenšas atgūt. 

Aivars Lembergs no pašiem Ventspils 
Brīvostas pārvaldes (VBP) pirmsākumiem 
(1994.gada) ir tās valdes priekšsēdētājs 
un pilnībā spējis pakļaut VBP savu intere-
šu nodrošināšanai. Kā zināms, likumu “Par 
ostām” un citu ar tranzītu saistītu likumu un 
normatīvo aktu izstrādē vēsturiski būtiska 
ietekme ir bijusi tieši Lembergam, tāpēc nav 
brīnums, ka Lembergs VBP vadībā ir jau 25 
gadus un spēja savulaik nodrošināt  patrei-
zējā Ministru prezidenta K.Kariņa, toreiz eko-
nomikas ministra, kādreiz virzītā VBP valdes 
locekļa O.Grinberga neiekļaušanu VBP valdes 
sastāvā. Var teikt, ka Ventspils Brīvostas pār-
valdi A.Lembergs no tās pirmsākumiem ir 
“prihvatizējis”. VBP vēl joprojām tērē vairāk 
nekā miljonu eiro gadā savdabīgas “reklā-
mas” nodrošināšanai basketbola un futbola 
spēļu laikā Ventspilī. Proti, maksā Lemberga 
ietekmē atrodošajiem BK “Ventspils” un FK 
“Ventspils”. Papildus vairāki simti tūkstoši 
it kā mārketingam paredzētu līdzekļu tiek 
novirzīti Lemberga propagandas nodrošinā-
tājiem – laikrakstam un portālam “Ventas 
Balss”  un citiem medijiem, kā arī Lemberga 
vadītajām asociācijām Latvijas Tranzīta biz-
nesa asociācija (LTBA) un biedrībai “Ventspils 
Attīstības aģentūra”. Papildus A.Lemberga 
vajadzībām Ventspils Brīvostas pārvalde kopā 
ar Ventspils pašvaldības policiju A.Lembergu 
nodrošina ar divām ļoti dārgām premium kla-
ses automašīnām ar pilnu servisu, tai skaitā 
arī autovadītāju. Ne tik senā pagātnē KNAB 
par ļaunprātīgu Saeimas transporta piemak-
su piesavināšanos kriminālvajāšanai node-
va Saeimas deputātu A.Kļaviņu. Atšķirībā no 
A.Kļaviņa dažu tūkstošu eiro vērtā izsaim-

Tavaram, Krauzem un pārējiem “krusttēva” piesedzējiem!
niekošanas gadījuma, A.Lemberga perso-
nīgajām vajadzībām izmantoto automašī-
nu kopējās izmaksas ir mērāmas simtiem 
tūkstošu eiro apmērā. Šīs summas tiek 
maksātas no  sabiedriskajiem līdzekļiem – 
VBP un un Ventspils pašvaldības policijas 
budžetiem. 

Līdz šim lielu lomu tranzīta nozarē ir spē-
lējusi arī Aivara Lemberga 1994.gadā izvei-
dotā un no pirmsākumiem un līdz pat šim 
brīdim vadītā Latvijas Tranzīta biznesa aso-
ciācija (LTBA), caur kuru Aivars Lembergs 
ietekmē Latvijas tranzīta nozari sev vajadzī-
gajā virzienā. Visticamāk, ne bez politiskās 
korupcijas, viņam izdevies panākt, lai par 
LTBA biedriem kļūst valsts sektora pārstāvji, 
kā VAS “Starptautiskā lidosta Rīga”, valsts AS 
“Latvijas dzelzceļš”,  Liepājas Speciālās eko-
nomiskās zonas pārvalde, Ventspils Brīvostas 
pārvalde, Rīgas Brīvostas pārvalde, SIA “LDZ 
Loģistika”.  Šo valsts sektora pārstāvju atra-
šanās smagos amatnoziegumos apsūdzēta 
cilvēka vadītā LTBA sastāvā liecina par to, ka 
pārvaldes un lēmējinstitūcijās vēl joprojām 
atrodas Lemberga emisāri. Interesantākais 
šajā stāstā ir fakts, ka Lemberga angažētās 
asociācijas diktēto viedokli ņēma vērā atbil-
dīgās valsts institūcijas, un valsts apmaksāja 
un diemžēl joprojām caur minētajiem valsts 
sektora pārstāvjiem apmaksā šīs biedrības 
izdevumus, tai skaitā nodrošinot amatnozie-
gumos apsūdzētajam amatalgu LTBA.

Vēl viena Lemberga ietekmē esoša aso-
ciācija ir Latvijas Ostu asociācija, kuru 1999.
gadā izveidoja Ventspils un Rīgas brīvostu un 
Liepājas speciālās ekonomiskās zonas pārval-
des  un  kurā Lembergs ir valdes loceklis. Arī 
šo mehānismu uztur valsts sektors. Būtiski, 
ka Lembergam un kompānijai šīs biedrības 
nozīmīgumu jau 2000.gada jūlijā izdevās 
ielobēt arī likumā “Par ostām” (10.pants), 
kurā teikts, ka valsts politiku ostu attīstībā un 
visu ostu darbību koordinē Latvijas Ostu, tran-
zīta un loģistikas padome, kuru vada pado-
mes priekšsēdētājs – Ministru prezidents –  
un kuras locekļu vidū ir arī Latvijas Ostu aso-
ciācijas pārstāvis.

Likumā “Par ostām” nepārprotami noteikts, 
ka Latvijas Ostu, tranzīta un loģistikas pado-
mes sastāvā citu starpā ir Ventspils pilsētas 
domes priekšsēdētājs. Cik zināms, tad ne bez 

politiskās angažētības arī šī likuma norma 
nu jau vairāk kā divpadsmi gadus tiek pār-
kāpta. Ventspils pilsētas domes priekšsēdē-
tāja vietā, pretēji likuma normām, Latvijas 
Ostu, tranzīta un loģistikās padomē darbojas 
Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāja viet-
nieks. Arī patreiz šī ačgārnība nav novērsta, 
šādi apliecinot, ka valsts pārvalde vēl jop-
rojām nodrošina smagos amatnoziegumos 
apsūdzētā Aivara Lemberga intereses.

Vai zināt vēl kādu amatpersonu, kurai 
ekstra lielas amatalgas nodrošināšanai 
tiek izveidotas speciālas biedrības? 

Arī šajā shēmošanas segmentā Lembergs 
ir pirmrindnieks. Lemberga legālo ienāku-
mu nodrošināšanai savulaik tika izveidota 
biedrība “Biznesa attīstības asociācija”, kurai 
ieņēmumus nodrošināja tobrīd valstij pie-
derošās tranzīta kompānijas A/S “Ventspils 
Nafta”; A/S ““Ventspils nafta“ termināls”; 
A/S “Latvijas kuģniecība” un, iespējams, 
arī Ventspils Brīvostas pārvalde, kuras laika 
posmā no 2003.gada Lembergam nodrošinā-
ja summāro amatalgas izmaksu 2 173 556,- 
EUR apmērā par pienākumiem, kuri tam bija 
jāveic kā Ventspils pilsētas domes un Ventspils 
Brīvostas pārvaldes priekšsēdētājam.

Vēl interesantāk ir ar Lemberga vadīto 
biedrību “Ventspils Attīstības aģentūra”, jo 
tās biedri bez paša Lemberga un viņa lau-
lātās draudzenes ir arī Lembergam pakļau-
tībā esošas amatpersonas, Ventspils pil-
sētas dome, tai piederošas kapitālsabied-
rības SIA “Olimpiskais centrs “Ventspils”” 
un SIA “Kurzemes filharmonija”, Ventspils 
Augstskola, Ventspils Tehnikums, kā arī 
Ventspis Brīvostas pārvalde. Lieki piebilst, 
ka šādi Lembergam pretlikumīgi, kopš 2003.
gada ir jau nodrošināti amatalgas summārie 
ieņēmumi 1 004 231 EUR apmērā, izmanto-
jot šim mērķim sportam, izglītībai, kultūrai, 
Ventspils pašvaldībai un tranzīta nozarei tik 
nepieciešamos resursus. 

Šeit izklāstītais nav atbildīgo institūciju 
nespējas jautājums, bet gan apzināti pretli-
kumīgu darbību piemēri, kuru realizēšanā ir 
gadiem iesaistītas dažāda līmeņa politiķu un 
amatpersonu ordas.

Nepieciešama nekavējoša rīcība šo shēmu 
izbeigšanā un kvalitatīvā izmeklēšanā. Ja gri-

bam patiesi cīnīties ar korupciju, tad atbildī-
ba jāprasa arī no visiem tiem, kuri neredzēja, 
nedzirdēja un ar savu rīcību nodrošināja šo 
un līdzīgu shēmu dzīvotspēju. 

Aivis Landmanis,
Ventspils pilsētas domes deputāts
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Par budžetu strīdas 
9 stundas
Saeimā 1. lasījumā atbalstīts 2020. gada 
valsts budžets. Debates par šo jautāju-
mu ilga 9 stundas. Nākamā gada budže-
tu koalīcijas partneri novērtēja ne gluži kā 
ideālu, taču atzina par labu esam. Ir izde-
vies labot situāciju, kādu budžeta projektā 
bija atstājuši “labo darbu čempioni” ZZS. 
Tieši ZZS sēdē visasāk kritizēja pieņemto 
budžetu. Premjers Krišjānis Kariņš koalīci-
jas izveidoto budžetu pielīdzināja vienam 
solim pretim Ziemeļvalstu labklājībai.

Liks izvērtēt ilgās 
tiesvedības 
Valsts prezidents Egils Levits aicinājis 
Tieslietu padomi izveidot īpašu komisi-
ju, kas izskatītu 10 ilgākos tiesas proce-
sus Latvijā un sniegtu secinājumus par 
problēmām, kādēļ tās velkas tik ilgi. 
Mērķis ir, lai nākotnē līdzīgas situācijas 
neatkārtotos. 

Mazās skolas liks mierā
Izglītības un zinātnes ministrija no 2020. 
gada budžeta paketē iekļautajiem gro-
zījumiem tomēr izņems punktus, kas 
paredz noteikt minimālo skolēnu skai-
tu izglītības iestādēs. Tie paredzēja, 
ka valsts finansējumu turpmāk varē-
tu saņemt vien tās skolas, kurās mācās 
noteikts skaits skolēnu. 

Iestājas par Sēlijas novada 
izveidi
Vairāki novadi vēlas tikt apvienoti vie-
notā Sēlijas novadā. Patlaban plānots, 
ka Jēkabpils, Aknīstes, Krustpils, Salas un 
Viesītes novadi, kā arī Jēkabpils veidos 
vienu administratīvo teritoriju. Savukārt 
Ilūkstes novads tiks apvienots ar 
Daugavpils novadu. Šādu scenāriju neat-
balsta Sēlijas novadu apvienība, kurā 
ietilpst Jēkabpils, Salas, Viesītes, Aknīstes, 
Ilūkstes, Neretas un Jaunjelgavas novadi, 
kuri vēlas savu Sēlijas novadu.

Mediķi izšķiras 
par protestiem
Pretēji cerētajam tomēr netika panākta 
konkrēta vienošanās par algu paaugsti-
nāšanas principiem medicīnas nozarē 
strādājošajiem – visiem vai tikai daļai. 
Līdz ar to teju 2000  mediķu, tajā skai-
tā arī vairāku Rīgas slimnīcu darbinieki, 
7. novembrī pulcējās pie Saeimas pro-
testa akcijā. 

6 kandidāti uz bankas 
prezidenta krēslu
Izskanējuši jau seši iespējamie nāka-
mā Latvijas Bankas prezidenta amata 
pārņēmēji. Tie ir Latvijas Bankas pado-
mes loceklis Mārtiņš Kazāks, kādreizē-
jā Finanšu ministrijas valsts sekretāre 
Sanita Bajāre, Fiskālās disciplīnas pado-
mes locekle Inna Šteinbuka, “Swedbank” 
Latvijā vadītājs Reinis Rubenis, biju-
šais Finanšu un kapitāla tirgus komisi-
jas priekšsēdis Uldis Cērps un Pasaules 
Bankas speciālists Kārlis Bauze.

Karalistē  deklarējušies vien 
57,6 tūkst. pilsoņu
Līdz šim brīdim dzīvesvietu Lielbritānijā 
reģistrējuši vien 57 600 Latvijas pilsoņu, 
liecina Ārlietu ministrijas dati. Liels skaits 
cilvēku vēl nav izvēlējušies par savu dzī-
vesvietu informēt ministriju. Reģistrācija 
ir nepieciešama, jo tas juridiski pierā-
dīs Latvijas pilsoņu tiesības uzturēties 
Lielbritānijā, kā arī nodrošinās to, ka 
turpmāk viņi varēs saņemt visas tiesī-
bas un garantijas, dzīvojot un strādājot 
šajā valstī.

saziedotajiem līdzekļiem. Pēterburgā izga-
tavoto krustu restaurācijai no 34 metru aug-
stā torņa nocēla pirms četriem gadiem, kas 
bija tur kalpojis vairāk nekā astoņus gadu 
desmitus. Stāvot pretī vētru spēkam, bet 
nespējot pretoties vandāļiem. Speciālisti 
konstatēja, ka krustā Otrā pasaules karā vai 
arī pēckara laika apstākļos trāpījušas vairā-
kas uz to izšautas lodes. Pa to atstātajām 
atverēm uz koka konstrukcijām, kas balstī-
jušas krustu, sācis sūkties ūdens, lēnām tās 
sabojājot līdz avārijas stāvoklim. Beidzamie 
krusta atjaunošanas darbi saistīti ar baznī-
cas 100-gadi. 1935. gada 2.jūnijā atjauno-
tajā torņa krusta bumbā mācītājs Teodors 
Grīnbergs ar draudzi ielika sekojošu teks-
tu: “Tas, kas pamatu līdz šim saturējis, un 
kas iespēj arī tālāk saturēt, Visuvarenais lai 
mums ir žēlīgs, ka Kristus krusts šai baznīcai 
neietu bojā.” Ievietotais novēlējums ņemts 
saskaņā ar Svētajiem Rakstiem no 1. Pāvila 
vēstules korintiešiem, 1. nodaļas, no -17.- 
18.pantam – “Jo Kristus mani nav sūtījis kris-
tīt, bet evaņģēliju sludināt, ne gudriem vār-
diem, lai Kristus krusts nepaliktu bez satu-
ra. Jo vēsts par krustu ir ģeķība tiem, kas 
pazūd, bet mums, kas topam izglābti, tas ir 
Dieva spēks.”  

Savs stāsts ir par baznīcas pulksteņa, altāra 

“Lai kalpo Dievam un mūsu tautai!” 

Rudens pirmās vētras ir pārdzīvotas, taču tās, kas nāk ar brāzmainiem rietumu 
vējiem, ir īpaši nesaudzīgas pret Ventspils novada, Kurzemes un visas Latvijas dabas 
krāšņumiem – unikālajiem stāvkrastiem Kurzemes atklātās jūras piekrastē. Ik gadu 
vētras ar vējiem un jūras skalošanos nograuž desmitiem centimetru un pat vairāk  
no stāvkrasta, reizēm seko lieli nobrukumi. Pirms vairākiem gadiem ļoti cieta tū - 
ristu iecienītais Jūrkalnes stāvkrasts, kad tika nopostītas arī izbūvētās kāpnes lejup 
uz jūrmalu. Šoruden liels nogruvums jau noticis Jūrkalnes pusē – Labraga ciemā. 

Dienas kļūst arvien īsākas, vakaros satumst arvien agrāk, turklāt šis ir 
laiks, kad riests ir beidzes lielajiem meža zvēriem un tie daudz klejo. 
Ventspils novads ir bagāts ar bieziem mežiem, un ik gadu uz autoceļiem, 
kas vijas caur šiem mežiem, notiek daudzas sadursmes ar meža iemītnie-
kiem. Valsts policijas Kurzemes reģiona pārvaldē aizvadītajā nedēļas noga-
lē vien bija reģistrēti 14 uzbraukumi meža dzīvniekiem, taču mēneša laikā 
kopš 1.oktobra reģistrēti jau 110 šādi gadījumi, informēja Valsts policijā.

gleznas un kroņlukturu dāvinājumiem. Atliek 
secināt, ka turīgie ventspilnieki toreiz baznī-
cas remontu vajadzības atbalstījuši stipri dās-
nāk, nekā to dara mūsdienās, kur vairumā 
gadījumu pielūdz “zelta teļu”. Līdzībās par to 
svētrunā, aicinot apdāvināt vienam otru ar 
mīlestību, piedošanu un mieru, sacīja arī bīs-
kaps Pāvils Brūvers. Atgādinot, ka šis krusts 
ir tikai ārējā čaula, un draudzes spēkos ir to 
piepildīt ar kristīgu saturu.   

Noslēdzot, šo draudzei un daudziem vents-
pilniekiem priecīgo notikumu, iesvētot krus-
tu, tika lūgts: “Dievs Tēvs, mēs lūdzam, lai 
šis krusts kalpo par svētību visiem Ventspils 
iedzīvotājiem un katram, kas to uzlūko. 

Kliedē tumsu un ļaunumu, iededz cilvēku sir-
dīs mīlestību pret Kristus krustu. Liec katram 
bijībā apzināties, ka caur Kristus krusta nāvi, 
mēs tiekam atbrīvoti no grēka verdzības un 
iegūstam Dieva bērna brīvību un mūžīgo dzī-
vību. Palīdzi mums aizvien pie Kristus krus-
ta smelties spēku, drosmi tām cīņām, kas 
mums katram jāizcīna. Palīdzi būt uztica-
miem, ka spējam no sirds kalpot Dievam un 
savai tautai!"  

"Ventspilnieks.lv" jau rakstījis, ka par 10 
tūkstošiem eiro Ventspils Svētā Nikolaja lute-
riskās baznīcas torņa rekonstrukcijas projek-
tam gan pērn, gan aizpērn ziedoja arī biedrī-
ba “Ventspils uzplaukumam". 

Bīstamais meža dzīvnieku laiks...

Gar stāvkrastu staigāt ir bīstami! 
Lūk, kas noticis Labragā

FOTO: Ingus Antonovičs, Facebook

A 
pjomīgais nobrukums noticis 
naktī uz pirmdienu, 4.novembri. 
To pirmdienas agrā rītā pamanī-
jis vietējais Labraga iemītnieks – 
gids Ingus Antonovičs, kurš dalī-

jies ar fotogrāfijām sociālā tīkla “Facebook” 
profilā. Īsā laikā ar viņa fotogrāfijām dalīju-
šies vairāki simti “Facebook” lietotāji. 

Skats ir patiešām dramatisks un iespaidīgs. 
Stāvkrasts ir vairākus metrus augsts, turklāt 
šoreiz nav pie vainas jūras ūdens skalošanās, 
bet gan ilgstošie nokrišņi. To dēļ zeme ir pie-
mirkusi, turklāt arī turpmāk gaidāmi regulā-
ri nokrišņi lietus veidā. Tādēļ visi ziņkārīgie, 
kuri vēlas paši savām acīm redzēt nobruku-

šos stāvkrastus un to, kā izskatās zemes senie 
slāņi pēc to atsedzes, aicināti būt īpaši uzma-
nīgiem. Nedrīkst pietiet pārāk tuvu stāvkrasta 
malai, jo pastāv augsta iespējamība, ka sekos 
jauni nogruvumi un cilvēku var paraut līdzi. 
Jābūt uzmanīgiem arī tiem, kuri pastaigājas 
gar jūras krastu – labāk turēties vairāk ūdens 
tuvumā nekā tuvoties stāvkrastam, kas var 
būt bīstami. Nogruvumu laikā var krist arī, pie-
mēram, lieli koki. 

Nobrukums ir aptuveni 13 metru garumā 
un divus līdz trīs metrus uz iekšzemi. Jūrkalnes 
pagasta pārvalde un Ventspils novada pašval-
dība stāvkrasta nobrukuma vietā ir izvietojusi 
brīdinājuma zīmes, lai tūristi un vietējie iedzī-

votāji būtu informēti par stāvkrasta iespējamu 
tālāku nobrukumu. Jāatzīmē, ka pēdējo triju 
gadu laikā jūra ir paņēmusi jau 20 metrus no 
krasta. 

L 
ielākoties cilvēki šādās sadursmēs nav 
cietuši, vairāk gan to spēkrati, taču 
atsevišķās reizēs ir arī cietušie. Kamēr 
vieni tiek cauri ar izbīli, tikmēr kādam 
gadās ciest. Tā gadījies kādam vīrie-

tim Ventspils pusē, kura vadītais auto sadūrās 
ar meža zvēru 22.oktobrī. Negadījumā vīrietis 
sagrieza rokas no vējstikla lauskām, taču no 
medicīniskās palīdzības atteicās.

Visa gada laikā līdz pirmdienas, 4.novem-
bra rītam, Kurzemes reģiona pārvaldē reģis-
trēti gandrīz 600 ceļu satiksmes negadījumi ar 
uzbraukumiem meža dzīvniekiem. Trīs nega-
dījumos bija cietuši cilvēki: vienā gadījumā 

automašīnas vadītājs Talsu novadā guva sma-
dzeņu satricinājumu, otrā gadījumā vīrietis 
Ventspils pusē sagrieza rokas ar lauskām un 
trešā gadījumā pēc tam, kad dzīvnieks bija 
caur priekšējo autobusa stiklu ielēcis salonā, 
cieta pasažieri un šoferis.

Gandrīz visi negadījumi notikuši tieši dien-
nakts tumšajā laikā, kad meža dzīvniekus ir 
īpaši grūti pamanīt, turklāt tie bieži vien izlec 
uz autoceļa tikai pēdējā brīdī, kad ir ļoti grūti 
izvairīties no sadursmes. Iespēja, ka jebku-
rā diennakts laikā uz braucamās daļas var 
izskriet dzīvnieks, pastāv visā valsts teritori-
jā, it īpaši mežainos apvidos un ceļa posmos, 

kur ir neliels attālums starp ceļa nomali un 
kokiem. Turklāt meža dzīvnieki ir neprognozē-
jami savā rīcībā, it īpaši bīstams ir tieši alnis.

Lai izvairītos no iespējamas sadursmes ar 
meža zvēru, policija aicina būt īpaši piesar-
dzīgiem un vērīgiem diennakts tumšajā laikā, 
kā arī ievērot ceļa zīmes, kas noteiktos ceļa 
posmos brīdina par iespējamu meža dzīvnie-
ku klātbūtni. Atgādinām – ja noticis ceļu satik-
smes negadījums, kurā notriekts dzīvnieks, 
par to obligāti jāinformē Valsts policija, zvanot 
pa tālruni 110. Tāpat nedrīkst atstāt notikuma 
vietu, jo šāda situācija ir uzskatāma par ceļu 
satiksmes negadījumu. 
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Izlaiž uzvaru pēdējā 
sekundē; bronza vēl 
jāizcīna

FK “Ventspils” piedzīvoja zaudēju-
mu Latvijas virslīgas čempionāta mačā, 
viesos ar 1:2 piekāpjoties RFS klu-
bam, neizšķirtu zaudējot pēdējā sekun-
dē. Vienīgos vārtus guva Eduards 
Tīdenbergs. Pēdējā mačā FK “Ventspils” 
mājās uzņems FK “Liepāja”. Jāuzvar, lai 
izcīnītu bronzas medaļas, pretējā gadī-
jumā tās iegūs “Valmiera Glass/ViA”, ja 
uzvarēs savā mačā.

ASV leģionāram 
spilgta debija

BK “Ventspils” izcīnīja sesto uzvaru 
Latvijas – Igaunijas basketbola līgas tur-
nīra septiņos mačos, šoreiz savās mājās 
ar 79:55 apspēlējot “Jūrmala/Betsafe”. 
Ventspilnieki spēlēja bez labākajiem 
saspēles vadītājiem Veslija Vašpūna un 
Mārča Vītola, taču spilgti debitēja ame-
rikānis Timotijs Šorts: 22 punkti un 10 
atlēkušās bumbas. “Double-double” arī 
Jānim Bērziņam (18 punkti, 10 atlēku-
šās bumbas).

Volejbolisti ar uzvaras garšu
VK “Ventspils” svinēja kārtējo uzvaru 

Latvijas Nacionālās 1.līgas čempionāta 
spēlē, savā laukumā trīs setos apspē-
lējot Aizputes klubu (25:23, 26:24, 
25:21). Rolands Ozoliņš ar gūtajiem 
13 punktiem bija rezultatīvākais. Sešās 
spēlēs VK “Ventspils” ticis jau pie 14 
punktiem, kas ierindo komandu pārlie-
cinoši pirmajā vietā.

Frisbija klubs LČ posmā 
trešie

Ogrē notikušajā Latvijas telpu čem-
pionāta jauktajām komandām posma 
sacensībās frisbijā Ventspils klubs izcīnī-
ja bronzas medaļas. Priekšsacīkstēs izcī-
nītas trīs uzvaras un viens zaudējums. 
Pusfinālā ar 9:11 zaudēts Salaspils 
“MIX”, mačā par trešo vietu ar 13:8 
uzveikta Salaspils A komanda.

SPORTA ĪSZIŅAS

Kopš Brīvības cīņām apritējuši simt gadi, 
bet, kā dzejā teikts,  „Lāčplēša slava nezudīs”. 
Tā ir paaudžu atmiņās spodrināta un dzīva, 
svētkos pieminama un cildināma. Tikai jābai-
dās no tā, ka ikdienā nepiemirstas tās jēga un 
uzdevums. Dzīvojot mierā, ierastā un pierastā 
vidē, par varoņdarbiem nedomā – tāda nu ir 
cilvēka daba, jo pie labā pierod ārkārtīgi ātri, 
un šķiet, ka tā bijis vienmēr. Tāpēc reiz izcīnī-
to mierīgo dzīvi dzīvojot, nedrīkst pieļaut, ka 
mīlestība pārtop vienaldzībā, griba – kūtrībā, 
ticība – skepsē, lepnums – izdevīgumā, paš-
cieņa – iztapībā, drosme – malā stāvēšanā. 
Nedrīkst pazaudēt Lāčplēsi sevī. 

Nezaudēt Lāčplēsi sevī

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Latvijas bērnu un 

jauniešu čempionāts

SESTDIEN – 2019. gada 9. novembrī

plkst. 13.15

U-13 komandu spēle

HK Venta 2002 – Talsu NSS/THK

plkst. 15.00

U-17 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
Jūrmalas SS/EVHS

To, ka sezonas pašā ievadā piedzīvotais zaudējums drīzāk bija neveiksmīgu apstākļu sakritība (mājās sagrāve ar 3:8 pret 
“LSSS”/HK “Liepāja”), Ventspils hokeja klubs “VENTA 2002” apliecina ar katru nākamo spēli. Junioru Attīstības hoke-
ja līgas (JAHL) čempionātā tā pašreizējie čempioni pēdējās septiņās spēlēs izcīnījuši tikai uzvaras un šobrīd ir līgas līderi.

“VENTA 2002” turpina uz uzvaru ceļa

Drēgnais rudens ir laiks, jad pavisam viegli var iedzīvoties dažādās saaukstēšanās kaitēs. Reti kuram šajā  
sezonā izdodas nešņaukāties un neizjust visus piloša deguna “jaukumus”. Taču ar iesnām jābūt uzmanīgam, un,  
ja reiz tās pieķērušās, jācenšas no tām tikt vaļā pēc iespējas ātrāk. 

NOSTIPRINĀS LĪDERPOZĪCIJĀ
Čempionāta kārtējā spēlē ventspilnieki 

savā laukumā Olimpiskā centra “Ventspils” 
Ledus hallē uzņēma “IHS/Prizma” jaunos 
hokejistus. Tiem, kuri bija atnākuši uz Ledus 
halli, lai klātienē atbalstītu Ventspils hoke-
jistus, varēja būt ļoti iepriecināti. Fantastiski 
rezultatīva izvērtās spēles pirmā trešdaļa, 
kurā ventspilnieki piecas reizes pārspēja 
viesu vārtsargu, bet abas komandas kopā 
guva septiņus vārtus. Turklāt jau pirmajā 
periodā ar “hat-trick” jeb trīs vārtu guvumu 
izcēlās Roberts Siliņs (trīs rezultatīvas pie-
spēles aizsargam Niklasam Kalniņam)! Pēc 
pirmās trešdaļas “VENTA 2002” jau bija vadī-
bā ar 5:2.

Diemžēl spēles turpinājumā turpināt aug-
sto rezultativitāti neizdevās, turklāt pēdējā 
trešdaļā nācās pat domāt par to, kā nosargāt 
pārsvaru: spēles 55. minūtē viesi samazinā-
ja rezultāta starpību līdz minimumam, tomēr 
atlikušajās minūtēs izdevās izturēt viesu spie-
dienu, kuri bija nomainījuši vārtsargu pret 
laukuma sesto spēlētāju.

Pēc šīs uzvaras “VENTA 2002” nostiprinā-
jās turnīra tabulas pirmajā pozīcijā. Tagad 
ventspilnieku rēķinā ir 20 punkti astoņās 

spēlēs. Tikpat punkti ir arī “DLSS” komandai, 
taču tā ir aizvadījusi par vienu spēli vairāk. 
Tikai punkts mazāk ir “AKO/Mārupe”, taču šī 
komanda ir aizvadījusi jau 10 spēles. 

“VENTA 2002” ir šobrīd arī līgas disciplinē-
tākā komanda, jo nopelnījusi vismazāk (96) 
soda minūtes. Savukārt rezultatīvāko spēlē-
tāju sarakstā otrajā vietā ir Edgars Cgojevs, 
kurš astoņās spēlēs sakrājis 16 (7+9) punk-
tus. Piektais ar 14 (6+8) punktiem ir vēl viens 
ventspilnieks Elvis Kaimiņš.

Nākamo maču Ventspils hokeja klubs 
aizvadīs 14. novembrī viesos pret “LSSS”/
HK “Liepāja” (4. vieta tabulā), bet nākamā 
mājas spēle gaidāma valsts svētku priekšva-
karā, 17. novembrī pret “AKO/Mārupe” (3. 
vieta tabulā).

JAUNĀKĀM KOMANDĀM – 
AR MAINĪGĀM SEKMĒM

Jaunāka vecuma Ventspils komandām 
savu grupu čempionātos dažādi rezultāti. 
U-17 čempionātā “VENTA 2002” kārtējā spēlē 
viesos Rīgā pēcspēles metienu sērijā ar 2:3 

zaudēja “Baltie vilki” komandai, bet pirms 
tam izbraukumā ar 9:3 sagrāva “IHS/Prizma”. 
Pašlaik kopvērtējumā ventspilnieki ar sep-
tiņiem punktiem gan ir tikai devītajā vietā, 
taču aizvadījusi vien piecas spēles, kamēr 
konkurenti - daudz vairāk, tādēļ veiksmīga 
snieguma rezultātā ļaus komandai ievēroja-
mi uzlabot pozīcijas. Neapšaubāmi līderi ar 
21 punktu astoņās spēlēs ir Liepājas “LSSS”.

Latvijas bērnu un jaunatnes čempionā-
tā U-15 vecuma līgā ventspilnieki spēlē B 
grupā, kur līdzšinējās piecās spēlēs izcīnīti 11 
punkti. Tas komandu ierindo šobrīt ceturta-
jā vietā, taču konkurenti ir tikai pāris punktu 
attālumā. Kārtējā spēlē “VENTA 2002” mājās 
ar 4:3 pārspēja “JLSS”. Rauls Kapura guva 
divus vārtus. 

Arī U-13 grupā “VENTA 2002” ir B grupā un 
pašlaik ieņem vien 15. pozīciju, jo sešās spē-
lēs iegūti vien trīs punkti. U-11 grupā vents-
pilnieki pašlaik ar deviņiem punktiem sep-
tiņos mačos atrodas 10. pozīcijā. Mazākajā 
U-9 grupā pagaidām punkti nav gūti un 12. 
vieta. 

Iesnas klāt. Kā no tām atbrīvoties?

T 
autā par iesnām mēdz teikt: ārstē 
vai neārstē, pēc nedēļas tāpat pār-
ies! Mūsu organisms tiešām ir pie-
tiekami stiprs, lai pats tiktu galā 
ar iesnām. Tikai šāds scenārijs ir 

spēkā vien tad, ja ievērojam atpūtas režīmu. 
Pāris dienas pavadām mājās dzerot siltas 
tējas, stiprinot organismu ar dabas veltēm  
un nodoties patīkamām nodarbēm vai atpū-
tai. Tikai – vai daudz būs tādu, kuri šo ārst-
niecības metodi var atļauties?

Viena visiem piemērota pretiesnu līdzek-
ļa nav, katram derēs kas savs. Ko tad mums 
piedāvā plašais farmaceitiskās industrijas 
ražojumu klāsts? Pēc formas un īpašībām 
iesnu līdzekļus var iedalīt vairākās kate-
gorijās: pilieni, aerosoli, eļļas un ziedes. 
Taču jāņem vērā, ka viss, kas nokļūst degu-
nā, drīz vien no tā tiek izvadīts, jo degu-
nam piemīt dabiska attīrīšanās funkcija. Šī 
iemesla dēļ deguns visai ātri tiek galā arī 
ar šķidrajiem pretiesnu līdzekļiem – degu-
na pilieniem un aerosoliem. Jāņem arī vērā, 
ka šo līdzekļu sastāvā pārsvarā ir vielas, kas 
sašaurina asinsvadus un mazina pietūku-
mu, tādēļ ar tiem īpaši aizrauties nevaja-
dzētu. Jā, tiem ir savi plusi – vieglāk elpot 
un izšņaukt degunu -, bet šādā veidā tiek 
aizšķērsots ceļš mūsu organisma imunitātes 
sargiem, kas dodas slimo degunu sadziedēt. 
Tāpēc ārsti neiesaka lietot deguna pilienus 

ilgāk par septiņām dienām.  
Savukārt eļļveida līdzekļi un ziedes labāk 

noderēs  pirms iesnas sākušās vai tūlīt pēc 
tam, jo ir biezākas konsistences un tāpēc 
spēj pasargāt gļotādu un mitrināt to ilgtermi-
ņā. Ja līdzekļa sastāvā ir eļļas vai dabas vielu 
bāze, kas mīkstina, mitrina gļotādu, lietoša-
nas ierobežojumi nav tik strikti. Šie preparāti 
pārsvarā iedarbojas reflektoriski – spēcīgais 
ēterisko eļļu aromāts atbrīvo degunu un uzla-
bo tā dabisko tīrīšanos. 

  
No kurienes rodas šņaukāšanās likstas?
Kas jāzina par apnikušajām iesnām un kas 

jāņem vērā, lai tās nepieķertos un vairs neva-
jadzētu šņaukāties?

 Vīrusi ir ļoti izturīgi un dzīvotspējīgi. Telpās 
savu aktivitāti tie spēj saglabāt trīs stundas, 
tāpēc iesnas iespējams saķert, pat runājot pa 
telefonu, ja klausuli pirms tam turējis rokās 
nevesels cilvēks. Ar iesnām var aplipt, arī 
saskaroties ar dažādiem priekšmetiem: dato-
ra klaviatūru, durvju rokturiem utt.

Vīrusu var salīdzināt ar miniatūru sacīk-
šu mašīnu, kas, neievērojot ceļu, traucas 
ar 140 kilometru ātrumu stundā – tieši 
tāda ātrumā vīrusi izplatās telpā, kad cilvēks 
nošķaudījies. Par laimi, pārāk tālu izplatība 
nesniedzas – ne vairāk par 4 metriem. Taču 
jāatzīst, ka darba telpās, transportā, veikalos 
un citās sabiedriskajās vietās ar to pilnīgi pie-

tiek, lai inficētos. 

Ienaidnieka sabiedrotie
Ķermeņa atdzišana. Tieši tā un nevis vie-

nīgi slapjas un nosalušas kājas uz ilgu laiku 
spēj padarīt kabatlakatiņu par galveno tuale-
tes piederumu. Kad ķermenis ir pārāk  atdzi-
sis, gļotādas nespēj efektīvi darboties un stā-
ties pretī vīrusiem.

Sauss gaiss telpās. Tas sausina rīkles un 
deguna gļotādu, bet tām, lai sekmīgāk cīnī-
tos ar vīrusiem, jābūt pietiekami mitrām. 
Padarīt telpā gaisu mitrāku ir vieglāk par 
vieglu: var iegādāties speciālus mitrinātājus, 
izvietot bļodiņas ar ūdeni vai vienkārši uzlikt 
uz radiatoriem mitrus frotē dvieļus.

Neizgulēšanās. Lai atjaunotos, imūnsistē-
mai vajadzīgas vismaz piecas stundas – pre-
tējā gadījumā iestāsies pārgurums. Savukārt 
visiem naktsdzīves, stipro dzērienu un cigare-
šu cienītājiem vajadzīgs vēl ilgāks laiks.

Nepareizs uzturs. Dodot priekšroku “fast 
food” produktiem, tiek novājināta imūnsis-
tēma. Lai tā spētu turēties pretī vīrusiem, 
uzturam jābūt bagātam ar vitamīniem. Augļi, 
dārzeņi, dabīgās sulas un vitamīni ir pirmie 
palīgi cīņā ar slimību.

Tabakas dūmi. Tā ir inde ne tikai plau-
šām, bet arī rīkles un deguna gļotādai – abi 
šie orgāni vairs nespēj aktīvi turēties pretī 
vīrusiem. 
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savu varēšanu un veikt kārtējo, astoņus līdz desmit kilomet-
ru garo pastaigu. Ja vien nodomu nepatraucēs tuvinieku un 
labo draugu apsveikuma vizītes. Ar tām viņa solās noteikt 
rēķināties un daudz pieredzējušajām nūjām piešķirt pelnītu 
brīvdienu.

LAIKMETU VIRPUĻOS VĒRPTI
Regīnas bērnu, mazbērnu un mazmazbērnu pulciņš 

sasniedz pusotru desmitu, nerēķinot viņu otrās pusītes un 
mūžībā aizgājušā vīra Boļeslava radus. Jubilāre saprot, ka ne 
visi tuvinieki, tanī skaitā ārzemēs strādājošie, varēs ierasties. 
Noteikti solījies atbraukt Talsos dzīvojošais dēls Eduards, kurš 
ne reizi vien izteicis nožēlu, ka mamma nav pierunājama 
uzrakstīt savas dzimtas vēsturi. Ar laiku to pateicīgi novērtētu 
mazbērni, kuriem pagaidām citas intereses. 

“Jā, kā vēsturniece pēc izglītības gana labi pārzinu Latvijas 
un manu senču dzimtenes Polijas situāciju ģeopolitiskajos 
procesos, kaut arī studēju padomju laikā, kad Eiropas un 
pasaules tautām liktenīgie notikumi toreizējās varas interesēs 
tika traktēti vienpusēji, daudz ko pie tam noklusējot,”Regīna 
savulaik, dzīvojot Maskavas apgabalā, mēģinājusi iekārtoties 
darbā PSRS Aizsardzības ministrijas Centrālajā arhīvā, taču 
tālāk par caurlaidi nav tikusi. 

“Biju vēl ļoti jauna, man nebija nodoma un arī zināšanu 
nepietiktu, lai piekļūtu lielvalstu melnajiem noslēpumiem, 
aiz kuriem jaušami arī poļu tautas paverdzināšanas plāni. Bet 
“sistēma”  lika saprast, ka vienkāršiem cilvēkiem tie gadu 
desmitiem un varbūt pat simtiem paliks aiz atslēgas,” lielo 
kaimiņvalstu plosītās, bet ik reizi atdzimt spējīgās  senču 
dzimtenes liktenis Regīnai nav bijis vienaldzīgs, arī dzīvojot 
ārpus tās.  

VIENOTI 11. NOVEMBRĪ 
“Cik tālu pagātnē esmu aizsniegusies, gan mani vecāki un 

vecvecāki, gan mēs, viņu pēcteči, esam maza savas tautas 
daļiņa, kas pret pašu gribu tika ierauta skarbos un iznīcinošos 
laikmetu virpuļos,”Regīna atzīst, ka viņas un senču aktīvās 
dzīves laikā, kad pastāvēja autoritārie cara un Staļina režīmi, 
gan impērijā, gan PSRS dzīvojošiem etniskajiem poļiem par 
savu pagātni interesēties bija pat bīstami. Jo viņi tika uzska-
tīti par cara un vēlāk arī padomju Krievijai naidīgiem sepa-
rātistiem. Piemēram, lai izvairītos no iespējamām represi-
jām, Regīnas vīra Boļeslava vecākiem, pēc tautības poļiem,  
nācies samierināties, ka dokumentos viņus ieraksta par balt-
krieviem, jo poļiem no PSRS okupētajiem Polijas austrumu 
apgabaliem piespiedu kārtā nāktos izbraukt – tie tika pie-
vienoti padomju Baltkrievijai. Tāpēc Regīna kā Latvijas pilso-
ne un Polijas patriote  dubultā piemin 11. novembri. Latvijā 
šis datums cauri okupāciju mijkrēslim saglabāts kā piemi-
ņa varoņu uzvarai bruņotā cīņā par savu brīvību, bet Polija 
tanī pat laikā svin neatkarības atgūšanas dienu, 1918. gada 
11. novembrī izraujoties no Prūsijas, Austrijas un Krievijas 
žņaugiem.  

“Mana vecmāmiņa no mātes puses bijusi muižnieku (šļah-
tiču) izcelsmes, dzimusi nelielā ciemā netālu no pilsētas 
Novogrudok, kas savulaik minēta kā  Lietuvas dižkunigaitijas 
galvaspilsētā. Kādu laiku tā atradusies Krievijas vasaļvalsts 
Polijas sastāvā , bet tagad iekļauta Baltkrievijas teritorijā. 
Vecmāmiņas meitas uzvārds bijis Mickeviča, tāds pats, kā šinī 
ciemā dzimušajam, vēlāk pasaulslavenajam rakstniekam un 
dzejniekam, arī šļahtičam  Ādamam Bernardam Mickevičam. 
Tam pašam, kurš 1853. gadā, sākoties Krimas karam, devies 
uz Stambulu, lai organizētu poļu karaspēku, kas cīnītos pret 
cariskās Krievijas armiju,” vai Regīnas vecvecākus ar rakstnie-
ku vienojusi arī radniecība, vēsturniecei nav izdevies noskaid-
rot. Tāpat kā to, vai viņi no savas dzimtenes uz Latviju atbrau-

kuši brīvprātīgi vai varbūt kā Mickeviču dumpīgā gara manti-
nieki cauri Lietuvai glābušies no cara varas represijām. 

UZRUNĀJA LIRIKA UN PATIESUMS
“To gan zinu, ka mani vecāki, būdami etniskie poļi, Ulmaņa 

laikā jau bija pilntiesīgi Latvijas pilsoņi, dzīvoja Rīgā, bet 
vectēvs Pirmā pasaules kara laikā pat strādājis par ierēd-
ni Ventspils muitā, no kurienes iesaukts cara armijā.   Mani 
pirms Otrā pasaules kara vecāki Rīgā sūtīja poļu skolā, kādu 
Latvijā bija 49, taču gan padomju, gan vācu okupanti tās te 
atļāva, te slēdza un 12. klasē mācījos latviešu valodā. Tas 
nekādas papildus pūles  nesagādāja, kaut ģimenē runājām 
poliski,” Regīna stāsta, ka pie grūtībām un patstāvības nācies 
pierast jau bērnībā, jo tēvs miris, kad viņai bijuši tikai trīs 
gadiņi, bet pēc desmit gadiem mūžībā aizsaukta arī māte.  

“Skolā bija interesanti, apguvām angļu un vācu valodas, 
man padevās sacerējumi – varbūt tomēr vecmāmiņā būs 
bijusi kāda pile asiņu no Ādama Mickēviča dzimtas atza-
ra... Atšķirībā no daudziem vienaudžiem dzeju skolas gados 
nerakstīju, toties mani līdz sirds dziļumiem aizrāva šķietami 
nesaderīgu autoru – Raiņa un Ļermontova lirika. Nekad nees-
mu centusies dzeju speciāli iegaumēt, to vienkārši ir gribējies 
vēl un vēl pārlasīt, līdz rindiņas saplūst ar personīgajām izjū-
tām un paliek atmiņā uz mūžu. Bet tā nav tikai ar dzeju. Kad 
izlasīju Armanda Melnalkšņa grāmatu “Zvaigznei tikai stun-
da”  par Latvijā mīlēto poļu izcelsmes Atmodas gadu politi-
ķi Itu Kozakeviču, tajā atradu tik daudz ar savējām saskanīgu 
domu un izjūtu, ka, nebūdama filoloģe, nešauboties atsaucos 
aicinājumam to kopā ar Irēnu Lieģenieci pārtulkot poļu valo-
dā. Lai tautieši lasa “Godzina dla gwiazdy”un  lepojas ar Itu, 
kurai poliskais temperaments netraucēja, bet pat sekmēja  
kļūt par īstenu Latvijas patrioti. 

BŪT APGĀDĀJAMAI? NU NĒ!
Regīna neslēpj, ka viņai ļoti patīk ceļot, un no Eiropas val-

stīm nesasniegtas palikušas tikai nedaudzas, ieskaitot teiks-
maino Norvēģiju, kur viņa vēl gribētu nokļūt. Kaut gan tāla 
brauciena pirmā pieredze nav labā atmiņā. 

“Tas bija Staļina laika pēdējos gados, kad manu aktīva-
jā kara dienestā iesaukto vīru paaugstināja par virsnieku un 
aizsūtīja dienēt slepenā pretgaisa aizsardzības daļā Maskava 
apgabalā. Aizbraucu pie viņa, dzīvot vajadzēja dzeloņstie-
plēm apvilktā kara pilsētiņā, kurā darbu atrast nebija iespē-
jams. Taču visvairāk mani aizvainoja ieraksts dokumentos – 
“apgādājamā” (“iždivenka”), ko uztvēru kā pazemojumu: es, 
lūk, šeit pati sevi pat uzturēt nespēju! Pierunāju vīru demo-
bilizēties, bet likums toreiz virsniekiem neļāva aiziet no armi-
jas pēc paša vēlēšanās, to uzskatīja par dezertēšanu. Kārtība 
mainījās pēc Staļina nāves, bet man nācās iet uz  kompromi-
su – Boļeslavs atsāk civilo dzīvi, ja atgriežamies viņa dzimtajā 
Ventspilī, nevis Rīgā, kā gribēju es.  

PĒC RĪGAS – BEDRAINĀ SĀDŽĀ
“Salīdzinot ar galvaspilsētas kultūras dzīves iespējām, pie 

kurām biju tik ļoti pieradusi un pēc sadzīves pakalpojumu pie-
dāvājuma klāsta toreizējā Ventspils man šķita kā noplukusi, 
pelēka sādža ar bedrainām ielām, kuras pievilcību nevairoja 
pat jūra, jo tai klāt varēja tikt tikai šaurā joslā un noteiktās 
stundās. Daudzi gadi līdz relatīvi pieklājīga dzīvokļa piešķirša-
nai “hruščovkā” tika pavadīti sadzīviskā šaurībā un tas, atšķi-
rībā no vīra, nevairoja lokālo patriotismu. Boļeslavs strādāja 
celtniecības projektēšanas jomā un lepojās, ka Ventspils kļūst 
par Vissavienības nozīmes ostu , kas apkalpo padomju impē-
rijai svarīgus tranzīta uzņēmumus. Strīdējāmies, jo es tajos 
saskatīju galvenokārt vides piesārņotājus un cilvēku indē-
tājus ar bīstamām ķīmiskām vielām,” Regīna atzīst – pirmie 
negatīvie iespaidi bijuši tik spēcīgi, ka attieksmi pret pilsētu 
– kas pamazām tomēr mainījusies uz labu – nācies pārvarēt 
ar  lielu piespiešanos. 

“Tagad Ventspils ir izaugusi par eiropeisku, harmoniski 
attīstītu un labiekārtotu pilsētu, kamēr Rīga, manuprāt, tieši 
otrādi, nav prognozējama savā tālākā izaugsmē, ir sākusi 
grimt netīrībā, cilvēki tur stresaini, jo dzīvo lielā saspiestībā ” 
Regīna mulsi atzīst, ka šīs atšķirības pilnam pamanījusi tikai 
nūjotājas gaitās, kad kājas aizved uz patiešām brīnumainām 
Ventspils vietām, kam agrāk darba un sadzīves steigā neap-
stājoties paiets garām. Par līdzīgu tuvumu dabai Rīgā var 
tikai sapņot! 

NŪJOT NOZĪMĒ IZBAUDĪT DZĪVI
“Viss sākās pirms apmēram desmit gadiem, Ālandu salās 

Zviedrijā ciemojoties pie mazmeitas Ivetas. Ievēroju, ka tur 
daudzi soļo, eleganti vēzējot nūjas, un arī gribēju pamēģināt. 
Tāpat kā mīlestība mēdz būt no viena acu skatiena, es no pir-
majiem soļiem sapratu, ka šis sporta veids ir manējais. Nūjas 
man uzdāvināja, bet ar iemaņām gāja gausāk. Nācās meklē 
savam raksturam un būtībai atbilstošu ritmu un stilu, lai kus-
tība patiesi sagādātu ķermenim labsajūtu  un garam prieku. 
Protams,  pie šādām izjūtām katrs nūjotājs nonāk savādā, bet 
es šo procesu pielīdzinu dzīves baudīšanai. Arī tad, kad pie-
dalos pilsētā organizētajās sacensībās, necenšos sevi pierunāt 
sasniegt kādu ātruma vai attāluma robežu, jo galveno ganda-
rījumu dod kopības sajūta. “Es, mēs – varam! Un darām!” par 
aktivitāti slavēta, Regīna nealkst būt atdarināšanas cienīgs 
paraugs, viņai svarīgi joprojām būt kopīgā ierindā.    

Kopš bērnības Regīna  aizrāvusies ar kultūru un mākslu 
visās tās izpausmēs, gribējusi pat studēt mākslas vēsturi, kas 
toreiz bijis iespējams tikai Maskavā. Taču interese nav gāju-
si mazumā, apgleznotu stikla trauku   veidolā tā ieraugāma 
viņas dzīvoklī, bet vēl vairāk tur ir bukletiņu, prospektu un 
afišu par Ventspilī gaidāmajām izstādēm, izrādēm, koncer-
tiem vai līdzīgiem pasākumiem, kurus būtu vērts apmek-

lēt. Informāciju Regīna savlaicīgi ievāc, 
apmeklējot bibliotēku, Teātra namu vai 
koncertzāli, un piedāvājumi ir tik vilino-
ši un daudzveidīgi, ka nūjošana dažkārt 
uzskatāma par atslodzi no kultūras... 

“Pastaigā parasti līdzi ņemu mugurso-
mu, kurā ir pudele ar dzeramo un  ūdens-
necaurlaidīga apģērba gabals, jo laika 
apstākļi Ventspilī nav prognozējami, un 
možu garastāvokli. Reizēm to mēdz pabo-
jāt rejoši suņi, citreiz uzlabo pazīstama 
nūjotāja sveiciens un smaids. Dabā un pil-
sētas uzvedībā ik reizes atklāju tik daudz 
jauna, nemainīga ir tikai nodilusī “asprātī-
ba”, ar kuru mani katru gadu kāds cenšas 
pārsteigt: “Hei, nūjotāja! Bet kur tad slē-
pes?” Uz to es atbildu tikpat nemainīgi un 
“asprātīgi”: “Bet kur tad sniegs?” 

Ar nūjām dabā un dzejā

Regīna nūjām uzticas vairāk, nekā skrituļiem un riteņiem.
Pēc sacensībām nūjošanā Regīnu apsveic pilsētas mērs Aivars 
Lembergs.

Regīna, ģimenes ligzdā. Regīnas tēvs Eduards, Ulmaņlaika šoferis.
Krievzemē, kara pilsētiņā, ar vīru 
un dēlēnu Eduardu.
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Pamēģināt 
uzrakstīt 
bez 
kļūdām
Domājams, ka 
ne vienam vien 
ventspilniekam 
(rīdziniekam, 
valmierietim, 
liepājniekam, 
jelgavniekam 
un jebkurā citā 
vietā Latvijā dzī-
vojošajam) būtu 
diezgan liels 
izaicinājums – 
piekrist latviešu 
literārās valodas 
zināšanu pār-
baudei, vai ne? 
Dažam grūti 
gājis pat skolas 
solā, kur nu vēl 
tagad, kad jau 
desmitiem gadu 
pagājis kopš 
skolas beigša-
nas... Labi, jokus  
pie malas! Bet 
jāpamēģina ir, 
tādēļ sestdien, 
9. novembrī, 
piedalies diktāta 
rakstīšanas 
akcijā.

J au piek-
to gadu 
Latvijā un 
v ienla ikus 
visā pasau-

lē notiks pasau-
les diktāta lat-
viešu valodā rak-
stīšana. Jau tra-
dicionāli diktāta 
rakstīšanā iesais-
tās arī Ventspils 
Augstskola, un 
šis gads nebūs 
izņēmums. Tādēļ 
sestdien plkst. 
12 esi augstsko-
lā, lai pievieno-
ties citiem diktā-
ta rakstītājiem. 
Turklāt diktā-
tu vari rakstīt arī 
anonīmi, ja nevē-
lies norādīt savu 
vārdu. Ja tomēr 
esi pagalam kaut-
rīgs, nu... paliec 
mājās pie dato-
ra un raksti dik-
tātu  tiešsaistē 
internetā!

Šīs interesan-
tās akcijas mēr-
ķis ir attīstīt pras-
mi rakstīt latvis-
ki, audzināt cieņu 
pret dzimto valo-
du, veidot ciešā-
ku saikni ar ārze-
mēs dzīvojošiem 
latviešiem, salie-
dēt sabiedrību, kā 
arī aicināt cittau-
tiešus labāk apgūt 
latviešu valodu. 
Arī atzīmes netiks 
liktas. Taču katrs 
varēs uzzināt sava 
diktāta kļūdu dau-
dzumu un laboju-
mus. Diktāts nav 
garš, vien aptuve-
ni 300 vārdi. Nu, 
ko – piedalīsimies? 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī kopumā 
samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils pašvaldībai – 

119 904,15 eiro. 2018.gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.

Iepriekšējā rakstā ar vairākiem piemē-
riem ieskicējām, kāpēc mūsu pilsētai 
18. gadsimtā bija tik daudz problēmu, 
kas kavēja tās uzplaukumu, līdz ar to arī 
iedzīvotāju labklājības līmeņa celšanos. 
Viss, kas notika 18. gadsimta vidū un 
otrajā pusē, ietekmēja arī turpmāko 
notikumu gaitu, kas noveda pie pamatī-
gas stagnācijas vesela gadsimta garumā 
un vēl ilgāk.

Ventspils IV. Rokoko laikmets
Kā cēla Skolas ielas skolu

ma, bet arī piesavinājās citiem birģeriem pie-
derošus dēļus, lai uztaisītu žogu, tādā veidā 
nosprostojot ne vien skolas pagalma lielos vār-
tus, bet arī celiņu, pa kuru skolēni iet uz ate-
jas būdiņu (būdiņas esamība uzskatāma par 
īstu labierīcību salīdzinājumā ar parastu ieša-
nu „aiz pakša”), kas izraisīja virkni nesaskaņu. 
Turpmākajā gadu desmitā skolas ēka strauji 
gāja uz leju, un 1758. gadā rektors sūdzējās 
rātei, ka skolas ēka ir ļoti sliktā stāvoklī. Taču 
izskatās, ka sliktā stāvoklī bija ne vien skolas 
ēka, bet viss mācību process, jo Ventspils birģe-
ri regulāri sūdzējās par skolotāju attieksmi pret 
bērniem. 1757. gadā pilsoņi lūdza rāti parūpē-
ties, lai abi skolotāji, „kā vienmēr bijis agrākos 
laikos”, svētdienās un svētkos kopā ar visiem 
skolēniem dotos uz baznīcu un lai vismaz divas 
reizes gadā tiktu sarīkotas atklātas bērnu zinā-
šanu pārbaudes (eksāmeni). Kā redzams, šī 
prasība nav izpildīta, jo arī pēc gada konsta-
tēts, ka skolotāji ne vien neved skolēnus baz-
nīcā, bet arī paši neapmeklē dievkalpojumus. 
Arī publisks eksāmens nav noturēts, jauniešu 
zināšanu līmeni neviens nekontrolē, – būtībā 
no pašreizējās skolas nav nekādas jēgas. Cik 
pavirši strādājuši tālaika skolotāji, liecina tir-
gotāju ģildes protokolā minētais: „…kantors 
nepilda nevienu no saviem pienākumiem. 
Visnožēlojamākais ir tas, ka viņa slinkums snie-
dzas tik tālu, ka maigie bērni rītos pat vēl plkst. 
8.00 nīkst uz ielas (oficiālais stundu sākums bija 
7.00)”. Lai gan dokumentos nav precīzu ziņu, 
šķiet, ka skolotāji vairākkārt mainījušies, un tas 
tādā situācijā nav nekas pārsteidzošs.

Tā nu 1758. gadā rāte atzina, ka skola 
tiešām jāremontē, savukārt „cienītie birģeri 
uzskata, ka daudzo gaidāmo sarežģījumu dēļ 
ieteicams izveidot komisiju, kas izpētītu, kā 
visizdevīgāk un vislabāk veikt šo remontu un 
kur ņemt līdzekļus”. Kā rāda turpmākie ierak-
sti, galu galā nolēma nevis remontēt veco 
skolu, bet celt jaunu. Rāte paziņoja, ka nepie-
ciešams izstrādāt būvprojektu. Būves uzrau-
dzības komiteja 9 vīru sastāvā nolēma, ka 

skolas ēku vēlams būvēt pildrežģa tehnikā. Tobrīd tirgotāju ģildei tapa 
zināms, ka kāds tālajā Īrijā dzīvojošs labdaris novēlējis Ventspils pilsē-
tas skolai diezgan prāvu naudas summu, un tirgotāju ģildes iesniegu-
mā rātei teikts: „… līdz ar to radusies iespēja no šī kapitāla procentiem 
apmaksāt kāda nabadzīga bērna mācības, tāpēc lūgums rātei nokārtot 
šo lietu”, uz ko rāte atbildēja piekrītoši. Taču „Īrijas naudas” atrašanās 
vieta tika turēta noslēpumā, tāpat arī precīza summa.

1759. gadā tirgotāju ģildes eltermaņa iesniegumā rātei teikts: „Skolas 
būve, kas ir ārkārtīgi nepieciešama visai pilsētas sabiedrībai, bija ierosi-
nāta jau pirms laba laika. Tomēr ar nožēlu nākas atzīmēt, ka tik labi aiz-
sāktais darbs palicis tikai apsvērumu līmenī un galu galā apstājies. Abu 
ģilžu eltermaņi mēģinājuši savākt zināmas summas skolas būvei, kā arī 
iekasēt to naudu, kas, iespējams, glabājas pie mācītāja (šeit ir runa par 
Īrijas labdara novēlēto kapitālu). Taču izrādījās, ka pieejama tikai neliela 
daļa šīs naudas, bet pārējā „laista apgrozībā”… Kur palikusi nauda, tā arī 
palika nezināms. 1761. gadā atklājās, ka divi no ieceltajiem skolas būvin-
spektoriem par savu iecelšanu vispār nezina, tamdēļ arī neko nedara. 
Kā redzams, ar skolas būvi gāja kā pa celmiem, tomēr beigu beigās – 6 
gadus pēc lēmuma pieņemšanas – ēka tapa gatava. 1764. gada pirmajās 
dienās pilsoņu (eltermaņu un ģilžu vecāko) iesniegumā rātei teikts: „Bez 
sirds nodrebēšanas nav iespējams nolūkoties un klusējot izlikties nere-
dzam to, kas šeit notiek. Nav neviena godīga šejienes iedzīvotāja, kas 
bez sirdssāpēm spētu panest to, ka skolas ēka, kas prasījusi vislielākās 
pūles un izdevumus, līdz šim brīdim netiek lietota un izmantota mērķim, 
kam tā celta. Ir pagājis gada ceturksnis, kopš skolai nav rektora, bet divi 
gadi, kopš vakants ir kantora amats. Par to, cik nožēlojamā stāvoklī ir sko-
las vecuma jaunieši, nav ko runāt, un pieredze rāda, kādā mērā ik dienas 
pieaug viņu nepaklausība un ļaunums…”. Nav zināms, kamdēļ rāte tik 
ilgi kavēja, kā redzams, jau uzbūvētās skolas „nodošanu ekspluatācijā” un 
jaunu skolotāju pieņemšanu, bet ilgāk stiept garumā nevarēja, un 3. feb-
ruārī rāte ar eltermaņiem un vecākajiem ievēlēja amatos „augsti mācī-
to teoloģijas kandidātu Rodes kungu par rektoru un augsti mācīto tiesību 
zinātņu kandidātu Grīnera kungu par kantoru”. Skolu iesvētīja 8. martā; 
ceremonija bija gara un iespaidīga. Vispirms rātskungi, eltermaņi un citas 
augstas personas karietēs brauca uz baznīcu, atsevišķos ratos veda rekto-
ru un kantoru. Pēc dievkalpojuma visi kungi atkal sēdās karietēs un brau-
ca no pils uz jauno skolu, kur gaidīja skolēnu bars. „Tur visi sastājās aplī un 
mācītājs Bannašs sāka dziedāt „Nāc, Dievs, Radītājs, Svētais gars!”, pēc 
tam teica skaistu, aizkustinošu runu, tā ka pašam un klātesošajiem acīs 
sariesās asaras, un atvēra skolas durvis. Tad nu bērni iegāja skolā pāri pa 
pārim, tad rektors un kantors, godātā rāte, eltermaņi un pārējie noteiktajā 
kārtībā. Bērniem deva rozīnes, mandeles un mazliet salda vīna, tad Dieva 
vārdā visiem bija jādodas uz mājām”. Bet pilsētas kungu goda maltīte 
rektora dzīvoklī ieilgusi līdz vēlai vakara stundai…

Lai cik smagi 18. gadsimta ventspilniekiem vedās skolas būve, tomēr 
celtne izdevās gana izturīga, un šodien tajā atrodas Amatu nams. 

V 
iens no labklājības līmeņa rādī-
tājiem ir laikmetam atbilstošu 
sabiedrisko ēku klātbūtne. Mūsu 
apskatāmajā laikmetā pie šādām 
ēkām pieskaitāma, pirmkārt, baz-

nīca, otrkārt, skola, treškārt, sociālās aprūpes 
institūcija jeb, tālaika terminoloģijā izsako-
ties, nabagmāja. Par baznīcas problēmām 
jau esam stāstījuši, tagad atgādinot vien to, 
ka tās neuzcelšana 18. gs. 30. gados vairāk 
skaidrojama ne tikdaudz ar objektīvu līdzek-
ļu trūkumu, kā ar rātes nespēju godīgi un 
saprātīgi pārvaldīt Ventspils kasi un vieno-
ties ar tuvējām muižām (Sarkanmuižu) par 
ieguldījumiem baznīcas celtniecībā. Baznīcas 
problēmu izdevās atrisināt, vārda tiešā nozī-
mē, „ar Dievu uz pusēm”, panākot hercoga 
un Ventspils pilskunga piekrišanu pārbūvēt 
pils kapelu tā, lai tā spētu uzņemt gan vācu 
luterāņu draudzi, gan latviešu kambarniekus. 

Kā nākamā problēma izvirzījās skola.  Tā 
sauktā latīņskola (tajā mācīja ne vien latīņu, 
bet arī sengrieķu, iespējams, arī senebreju 
valodu) Ventspilī pieminēta 16. gadsimta 60. 
gados. Vēsturnieki atzīst, ka tās atrašanās vieta 
nav zināma. 1609. gadā uzcelta jauna skolas 
ēka, domājams, koka, būvēta ne visai pamatī-
gi, jo pēc nepilna gadsimta tās vietā atkal celta 
jauna. Laikam šī pirmsmēra gadā (1709) celtā 
skolas ēka bijusi vēl švakāka par iepriekšējo, jo 
gadsimta vidū kļuvusi gandrīz neizmantojama. 
Var diezgan droši pieļaut, ka skolu ēkas atra-
dušās Skolas ielā, jo kopš 17. gadsimta Tirgus 
laukums un tā apkārtne izvērsās par pilsētas 
centru: tur atradās vecā (Annas) baznīca un 
kapsēta, tur bija rātsnams un tirgus, tātad sko-
las vietas izvēle būtu loģiska.

Tagad pievērsīsimies 1709. gadā celtajai sko-
lai. Namā atradās ne vien mācību telpas, bet 
arī abu skolotāju – rektora un kantora – dzīvok-
ļi, bet skolai piegulošais zemes gabals nodots 
skolotāju saimnieciskai lietošanai ar šķūņiem, 
staļļiem, vāgūžiem u.tml. 1745. gadā rektors, 
uzskatot, ka galvenā skolotāja amats viņam 
dod tiesības rīkoties šajā teritorijā pēc pati-
kas, pievāca ne vien daļu no kantora pagal-
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AUNS
Koncentrējies uz to, ko sen esi iecerējis, bet kas līdz šim nav 
izdevies. Var pavērties iespējas paplašināt biznesu vai saņemt 

izdevīgu darba piedāvājumu. Finanšu tēma būs svarīga, un jāuzmanās 
no lieliem tēriņiem saistībā ar mājas saimniecību. Brīvdienās izklaidē-
jies ar draugiem.

VĒRSIS
Darbā pienākumu pilnas rokas un dienas skrien viena pēc 
otras. Vismaz brīvdienās apstājies un velti kādu brīdi sev, 

mīļotajam hobijam vai vienkārši nekā nedarīšanai. Jaunā nedēļa atkal 
nesīs jaunus darbus. Lielisks laiks, lai sakārtotu nopietnus lietišķos jau-
tājumus iestādēs vai bankās.

DVĪŅI
Dienas ritēs aktīvi – paredzamas dažādas tikšanās, lietišķas 
pārrunas un jauni kontakti. Prātā nāks viedas idejas, kas node-

rēs pašam un citiem. Tomēr darba jautājumos esi precīzs, jo pastāv riski 
pieļaut kādas kļūdas. Ja vēl pienākas atvaļinājums, dodies atpūsties uz 
siltām zemēm.

VĒZIS
Nedari neko emociju iespaidā, jo tādējādi pastāv iespēja pie-
ļaut kļūmes vai sabojāt attiecības ar kolēģiem vai darījumu 

partneriem. Ja rīkosies apdomīgi un mērķtiecīgi, daudz sasniegsi. Var 
nākt izdevīgs darba vai karjeras piedāvājums. Brīvajiem ļaudīm intere-
santa iepazīšanās un simpātijas.

LAUVA
Daudz pienākumu mājās un dzīvē. Ieplāno nelielus remont-
darbus vai pārkārto interjeru, bet brīvajā laikā ar draugiem 

un tuviem cilvēkiem izej sabiedrībā. Mazliet vajag atslēgties no straujā 
ritma. Tāpat arī derētu kādu brīdi atvēlēt vienatnei, lai sakārtotu domas. 
Interesanti pavērsieni iespējami sirdslietās. 

JAUNAVA
Ir vērts papildināt esošās prasmes vai apgūt kaut ko jaunu. 
Viss, ko uzzināsi un iemācīsies, vēlāk noderēs. Brīvajā laikā 

prieks no kultūras pasākumu apmeklējuma un tikšanās ar draugiem, 
tikai nekārto ar viņiem lietišķus jautājumus. Ja ir labi saviesīgā gaisotnē, 
tas nenozīmē, ka kopā veiksies darījumos.

SVARI
Uzmanību prasīs mājas tēma un sadzīves pienākumi. Vari 
veikt pārkārtojumus, izdaiļot interjeru, bet rēķini līdzi, ko un 

par cik var atļauties. Neliedz savu atbalstu un padomu radiniekiem un 
centies pēc iespējas vairāk laika pavadīt kopā ar mīļoto cilvēku. Būs pozi-
tīvas emocijas un interesantas sarunas.

SKORPIONS
Varbūt pienācis laiks mainīt darbu vai pievērsties privātajam 
biznesam. Veikli risināsi darījumu sarunas un noslēgsi izde-

vīgas vienošanās. Brīvajā laikā apciemo tālākus radus un palīdzi savē-
jiem. Esi piesardzīgs, ja kārtojamas darīšanas ar ārzemēm. Visu pārbau-
di divas reizes.

STRĒLNIEKS
Paredzamas sabiedriskas aktivitātes. Piemērots laiks, lai 
ietu cilvēkos, dibinātu kontaktus, piedalītos prezentācijās vai 

draugu ballītēs. Brīvajiem ļaudīm kādā pasākumā var rasties simpātijas. 
Darbs prasīs daudz uzmanības un nervus, tāpēc galvenais – saglabāt 
mieru un brīvajā laikā atpūsties.

  
MEŽĀZIS
Paskaties ar kritisku skatu uz savu veikumu un padomā, ko 
mainīt un uzlabot. Smalkā jušana un intuīcija pateiks priek-

šā. Darbā vai biznesā jauni izaicinājumi, bet nedēļas nogalē svarīga būs 
mājas tēma, tur vēlēsies ieviest pārmaiņas. Ja ģimenē aug skolasbērns, 
var aktualizēties pedagoģiskie jautājumi.

ŪDENSVĪRS
Vajadzētu koncentrēties uz jauniem sasniegumiem profesio-
nālajā jomā. Var pavērties karjeras iespējas un rasties intere-

santi piedāvājumi. Veiksmes vai neveiksmes darbā ietekmēs emocijas 
un garastāvokli, jāskatās vai tavs veikums tiek adekvāti novērtēts nau-
das izteiksmē.

ZIVIS
Palēnām, bet neatlaidīgi tuvojas jauns gads, kurš piedāvās 
jaunas iespējas. Sāc gatavoties jau tagad. Ir vērts palūkoties 

pēc papildu peļņas variantiem, vari apsvērt sava biznesa izveidi. Labs 
laiks ideju ģenerēšanai. Svarīga būs arī privātās dzīves tēma un sirdslie-
tas, visas situācijas izrunā ar mīļoto.
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Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe
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Žurnālists jautā deputātam:
- Kāpēc tikpat kā nekad netiek 
pildīts likums par mantas kon-
fiskāciju korupcijas gadījumā?
Deputāts:
- Tas nav vajadzīgs, jo divas rei-
zes atpirkties no cietuma ir 
tāpat kā viena konfiskācija.

Matemātikas skolotāja ierodas 
klasē pēlēku ģīmi. Bērni jautā:
- Vai šodien risināsim uzdevumus?
Skolotāja apsēžas un izdveš:
- Jā, risināsim... Pierakstiet uzde-
vumu. Vakar divas sievietes veika-
lā nopirka vienu litru viskija, četrus 
apelsīnus un trīs banānus. Kāda iksa 
dēļ viņas pēc tam vēl dzēra vīnu?

Labi dresēta sirdsapziņa nekad 
nekodīs savam saimniekam.

Doktors Vatsons jautā 
Šerlokam Holmsam;
- Holms, es saprotu, kāpēc zag-
lis paņēmis naudu un vērtslie-
tas. Bet kāpēc viņš aizve-
dis līdzi arī lorda sievu?
Holmss:
- Elementāri, Vatson. Lai 
lords viņu nemeklētu!

Iepirkumu konkurss. Viens no 
pretendentiem izpēta notei-
kumus un saka ierēdnim:
- Mjā, laikam jau nevarē-
šu uzvarēt jūsu konkursā...
Ierēdnis:
- Saderam uz 20 procen-
tiem, ka varēsiet!

Šefs jautā padotajam:

- Kalniņ, kāpēc jūs jau 
kuro dienu uz darbu nākat 
saburzītās biksēs?
- Šef, ieslēdzu no rīta radio – tur 
skan politiskā reklāma.  Ieslēdzu 
televizoru – tur arī politiskā reklā-
ma. Gludekli baidos pat ieslēgt… 

Pie plastikas ķirurga:
- Es gribētu lielas acis un vēl lie-
lāku degumu. Cik tas maksās?
- 30 eiro!
- Par operāciju?
- Par gāzmasku!

Kā tiek kārtoti eksāmeni? 
Pirmais kurss: 
Pasniedzējs, nodūris galvu, sēž pie 
galda, visi špiko. Pasniedzējs paceļ 
galvu, visi raksta paši. 
Otrais kurss: 
Pasniedzējs, nodūris galvu, sēž 
pie galda, visi špiko. Pasniedzējs 
paceļ galvu, visi turpina špikot. 
Pasniedzējs ieklepojas, visi raks-
ta paši. 
Trešais kurss: 
Pasniedzējs, nodūris galvu, sēž 
pie galda, visi špiko. Pasniedzējs 
paceļ galvu, visi turpina špi-
kot. Kursa vecākais noklepo-
jas, pasniedzējs nodur galvu.

Viduslaiki. Karalis dodas karā un 
uzliek sievai tikumības jostu. Pa 
ceļam galma āksts viņam jautā:
- Valdniek, kāpēc jūs uzlikāt 
viņai jostu? Tādu ķēmu vien-
alga neviens neiekāros!
Karalis: Es zinu. Toties, kad 
atgriezīšos, varēšu teikt, ka 
esmu pazaudējis atslēgu.

Pietiek man cilvēkam pateikt kom-
plimentu par labi kopām ūsām, un 
viss – viņa ar mani vairs nerunā!

Arī mūsdienās ir vectēvi, kas izka-
rojuši divus karus. Tikai tagad viņi 
par to vairs nestāsta mazbērniem, 
bet izslēdz datoru un iet gulēt.

Zvans ārstam: 
– Dakter, atbrauciet, lūdzu, man 
šķiet, mana sieva ir mirusi. 
– Kas noticis? 
– Gultā it kā nekas nav mai-
nījies, bet netīro trauku vir-
tuvē kļuvis daudz vairāk.

Angļu džentlmenis guļ viesnīcā. 
Nakts vidū pie viņa durvīm klauvē.
Džentlmenis:
- Kas tur?
Klauvētājs:
- Viesnīca deg!
Džentlmenis:
- Jūs esat kļūdījies, es nees-
mu ugunsdzēsējs.

Guļu uz dīvāna, lasu avīzi, ar 
vienu aci sekoju futbolam, ar 
kājas pirkstu bakstu suni, vien-
laikus ēdu čipsus un dzeru alu. 
Tad ienāk sieva un bezkaunī-
gi paziņo, ka es neko nedaru!

Ar alkoholu līdzīgi kā ar bitēm. 
Nekad nevar zināt, kāds 
izskatīsies pēc kodiena.

Īsts džemtelmenis dāmai palīdz 
novilkt mēteli divos gadījumos – 
tad, kad viņam patīk dāma, un 
tad, kad viņam patīk mētelis.

NO VENTSPILNIEKU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Varbūt man tikai tā šķiet, bet laikā, kad pilsētā ir visaktīvākā satiksme (7:30 – 8:00; 17:00 – 17:30) 
nedeg ielu apgaismojums. Saprotu, ka šo apgaismojumu ieslēdz automātika, taču vai tiešām to nav 
iespējams pieregulēt? Tāda sajūta, ka kāds nav samaksājis elektrības rēķinu, vai arī nezina, ka pulkste-
ņi pagriezti uz ziemas laiku, un minētajos laika posmos ir svarīga papildu gaisma ielās.

(Ventspilnieks ar niku Sensejs, 06.11.2019.)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Kā zināms, pirms vairāk nekā pusgadsimta pulksteņu grozīšanu šurpu turpu ieviesa tādēļ, lai tiktu taupīta elek-
troenerģija. Vasarā, kad no rītiem Saule lec ātrāk, var droši griezt pulksteņus uz priekšu, jo arī vakaros taču ir 
pietiekami gaišs. Savukārt ziemās pulksteņa pagriešana atpakaļ ļauj iegūt papildu “gaišo stundu” no rīta, bet 
vakaros pēc darba jau darbavietās gaisma nav jādedzina, tāpēc pēcpusdienās mums klāt nāk “tumšā stunda”. 
Iespējams, pilsētas tēvi ir gājuši soli tālāk, lai samazinātu savu “ekoloģisko pēdu” uz zemes. Proti, no rītiem 
(7:30 – 8:00) jau ir pietiekami gaišs... Nu, labi, krēslains. Tāpēc ielu apgaismojums vairs nav vajadzīgs. Bet vaka-
ros (17:00 – 17:30) visi taču brauc mājās. Un ielas pietiekami labi apgaismo mašīnu gaismas, tāpēc apgaismo-
jums vēl nav vajadzīgs... Jā, vēlākās stundās, kad braucēju mazāk, bez laternu spuldzēm neiztikt. Bet, domā-
jams, arī šeit taču iespējams kāds racionāls risinājums. Piemēram, izslēgt gaismu naktīs vispār. Jo godīgam un 
tikumīgam ventspilniekam naktīs ir jāguļ, nevis apkārt jāvazājas.



ОВЕН
Сконцентрируйтесь на том, чего давно хотели достичь, но это 
у вас не получалось. Могут подвернуться возможности расши-
рить род деятельности, бизнес или получить выгодное рабо-

чее предложение. Финансовая тема будет важна, остерегайтесь боль-
ших затрат, связанных с домашним хозяйством. В выходные развлеки-
тесь с друзьями.

ТЕЛЕЦ
Будет много работы, и время пролетит незаметно. Хотя бы в 
выходные остановитесь и посвятите свободное время себе, 

любимому хобби или просто ничего не делайте. Новая неделя принесет 
новые заботы. Отличное время для того, чтобы уладить серьезные дело-
вые вопросы в учреждениях и банках. 

БЛИЗНЕЦЫ
Дни пройдут активно – возможны различные встречи, деловые 
разговоры и новые контакты. При решении рабочих вопросов 

будьте точны, потому что может возникнуть риск совершить ошибки. Если 
у вас отпуск, то отправляйтесь отдыхать в теплые страны. 

РАК
Ничего не делайте в порыве эмоций, потому что есть вероят-
ность, что случится неудача или испортятся отношения с кол-

легами или деловыми партнерами. Если будете действовать обдуманно и 
целенаправленно, многого достигнете. Может поступить выгодное рабо-
чее или карьерное предложение. У свободных представителей знака воз-
можно интересное знакомство или симпатия.

ЛЕВ
Много обязанностей дома и в других сферах жизни. 
Запланируйте небольшие ремонтные работы или поменяй-

те интерьер, но в свободное время с друзьями или близкими выйдете в 
общество. Нужно немного отвлечься от быстрого ритма, поэтому в какой-
то момент следует побыть наедине с собой, чтобы упорядочить мысли. 
Интересные повороты возможны в любовных делах. 

ДЕВА
Стоит пополнить существующие навыки или получить что-
то новое. Все, чему вы научитесь и узнаете, пригодится вам 

в дальнейшей жизни. В свободное время радость принесет посещение 
культурных мероприятий или встречи с друзьями, только не обсуждайте с 
ними деловые вопросы. Даже если у вас много общего, это не значит, что 
в совместных делах у вас все сложится.

 
ВЕСЫ
Внимания потребуют бытовые обязанности. Можете сделать 
перестановку, украсить свой интерьер, но рассчитайте все 

на столько, на сколько вы сможете себе позволить. Ваша поддержка 
не помешает родным, постарайтесь как можно больше времени про-
вести с любимым человеком. Будут позитивные эмоции и интересные 
разговоры. 

СКОРПИОН
Возможно, пришло время сменить работу или создать личный 
бизнес. Вы ловко справитесь с решением деловых вопросов и 

заключите выгодные соглашения. В свободное время проведайте дальних 
родственников и помогите близким. Будьте осторожны в делах за рубе-
жом. Все проверяйте дважды.

СТРЕЛЕЦ
Возможна высокая социальная активность. Подходящее 
время, чтобы выйти в люди, заводить знакомства, участво-

вать в презентациях или дружеских праздниках. У свободных представи-
телей этого знака на каком-то мероприятии могут зародиться симпатии. 
Работа будет требовать много внимания и нервов, поэтому главное – 
сохранять спокойствие и в свободное время отдохнуть.

  
КОЗЕРОГ
Критично посмотрите на свою работу и подумайте, что стоит 
поменять и исправить. Тонкая чувствительность и интуиция 

все скажут наперед. На работе или в бизнесе возможны новые вызовы, но 
в конце недели будут важны домашние хлопоты, там вам захочется про-
извести какие-то изменения. Если в семье есть школьник, то могут быть 
актуальны педагогические вопросы.

ВОДОЛЕЙ
Нужно концентрироваться на новых достижениях в профессио-
нальной области. Могут представиться карьерные возможности 

или появятся интересные предложения. Успех на работе будет зависеть 
от вашего настроения и эмоций, следите, чтобы ваши труды были адек-
ватно вознаграждены.

 
РЫБЫ
Понемногу, но неотложно наступает Новый год, который при-
несет новые возможности. Начните готовиться прямо сей-

час. Стоит рассмотреть дополнительные способы заработка или обду-
мать идеи создания своего бизнеса. Хорошее время для генерации идей. 
Также очень важна тема личной жизни, все ситуации обсудите с любимым 
человеком.
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Два часа ночи, бар, все закрыто. Из норки высовыва-
ется немецкая мышь, оглядывается – кота нет, несется 
к бару, наливает себе пива, выпивает и летит что есть 
сил обратно к норке. 
Через минуту показывается французская мышь, огля-
дывается – нет кота, тоже несется к бару, наливает 
себе вина, выпивает и тоже убегает в нору. 
Мексиканская мышь высовывается – кота нет, текила, 
норка. 
Выглядывает русская мышь – нет кота, бежит к бару, 
наливает 100 грамм, выпивает, оглядывается – нет 
кота, наливает вторую, пьет – нет кота, наливает тре-
тью, потом четвертую и пятую... после пятой садит-
ся, оглядывается – ну нет кота! – разминает муску-
лы и злобно так бормочет: «Ну мы подождем...»

86-летняя женщина пошла на свидание с 
мужчиной 95-лет от роду. Когда она воз-
вратилась домой, дочь спросила ее: 
- Мамочка, как прошло свидание? По-моему,  
ты несколько взволнована. 
- Ты знаешь, я ударила его по щеке несколько раз. 
- Он приставал к тебе? 
- Нет. Мне показалось, что он умер.

Диктант в школе. Учительница диктует: 
- Крокодил вылез из воды и лег на галь-
ку... Леночка тянет руку: 
- МарьИванна, а слово «гальку» писать с маленькой 
буквы или с большой? Учительница забеспокоилась: 
- Дети, кто написал слово «галька» с большой буквы? 
Весь класс, кроме Вовочки, тянет руки. 
МарьИванна в шоке: 
- Вовочка, встань и объясни всем, поче-
му «галька» пишется с маленькой буквы. 
- Если она с крокодилом спит – я 
ее за человека не считаю...

Мужик сидит в баре грустный и пьет. Другой мужик 
подсаживается к нему: 
- Чего грустишь, приятель? 
- Да с тещей проблемы, – вздыхает первый. 
- Не переживай ты так, у меня тоже проблемы с тещей. 
- Что, тоже забеременела?

На приеме у психиатра. Врач кричит: 

- Следующий! Что у вас? 
- Доктор, у меня в квартире по ночам волки кашляют! 
- Вам нужно обратиться к ветеринару. Следующий!

В библиотеке подвыпивший читатель, сдавая книгу, 
спрашивает: 
- А скажите, нет ли у вас еще книг этого автора? 
- Вам он так понравился? 
- Нет, но в его книге я нашел 100 долларов!

В шотландской полицейской школе молодого курсанта 
спрашивают: 
- Что бы вы стали делать, если бы вам в одиночку при-
шлось разгонять демонстрацию? 
- Я снял бы фуражку и стал бы соби-
рать на благотворительные нужды.

Из чата фрилансеров: 
- Странный, наверное, вопрос, но где искать заказчиков? 
- До заказа или после?

Шотландская деревня, собрание, говорит староста. 
- У меня две плохие новости. Во-первых, наш лэрд 
восстановил право первой ночи. 
- А зачем ему? Он же «голубой»! 
- А это вторая плохая новость!

- Не знаю, что делать, доктор. Жена вбила себе в голо-
ву, что она рояль... 
- В таком случае привезите ее сюда. 
- Вы с ума сошли! Знаете, сколь-
ко стоит перевозка рояля?

 – А какова технология поставления самозанятых на 
учет для налогообложения – ведь никто сам не захочет 
регистрироваться! 
- Элементарно, Ватсон! Стук и зависть сосе-
дей плюс выплата вознаграждения!

Английский лорд, вернувшись раньше времени из 
путешествия, застает в салоне своего слугу, который, 
развалившись на диване, пьет коньяк и курит сигару. 
- Что это значит, Боб? Мой коньяк, мои сигары... Ты бы 
еще разлегся тут с моей женой! 
- Увы, сэр: мы тут играли в покер, и Вашу 
супругу выиграл не я, а садовник.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ ВЕНТСПИЛСА НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Возможно, мне только так кажется, но во время, когда в городе самое активное движение (7:30 – 8:00; 17:00 
– 17:30), не горит уличное освещение. Я понимаю, что это освещение включается автоматически, но неуже-
ли действительно его нельзя отрегулировать?  Такое ощущение, что будто кто-то не оплатил счёт за элек-
тричество или не знает, что часы переведены на зимнее время и в упомянутые периоды времени важно 
дополнительное освещение улиц. 

(Вентспилчанин под ником Sensejs, 06.11.2019.)

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ:
Как известно, более полувека назад перевод часов туда-сюда ввели для того, чтобы экономить электроэнергию. 
Летом, когда солнце встаёт раньше, можно смело переводить часы вперёд, потому что и вечерами ещё достаточ-
но светло. В свою очередь зимний перевод часов назад позволяет дополнительно получить «светлый час» с утра, 
а вечером после работы уже на рабочих местах свет жечь не нужно, поэтому после обеда нам добавляется «тём-
ный час».  Возможно, отцы города пошли ещё дальше, чтобы уменьшить свой «экологический след» на земле.  А 
именно, с утра (7:30 – 8:00) уже достаточно светло… Ну ладно, сумрачно. Поэтому уличное освещение больше не 
нужно. А вечером (17:00 – 17:30) ведь все едут домой. И улицы довольно хорошо освещаются фарами автомашин, 
поэтому освещение ещё не нужно… Да, в поздние часы, когда водителей меньше, без света фонарей не обойтись. 
Но, думается, и здесь возможно какое-нибудь рациональное решение. Например, совсем выключать свет на ночь.  
Потому что честный и добропорядочный вентспилчанин ночью должен спать, а не болтаться где-то.
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жения юбилей – своё 90-летие.  На уме у будущей юбилярши 
– и в этот день подтвердить свои способности и совершить 
очередную прогулку от восьми до десяти километров.  Если 
только её планам не помешают визиты с поздравлениями 
близких и хороших друзей. С этим она обещает определен-
но считаться и дать многое видавшим палкам заслуженный 
выходной.   

В ВОДОВОРОТЕ ВЕКОВ 
Общее число детей, внуков и правнуков Регины достига-

ет полутора десятков, не считая их вторых половинок и род-
ственников умершего мужа Болеслава.  Юбилярша пони-
мает, что не все родственники, в том числе работающие за 
границей, смогут приехать. Определенно обещал приехать 
живущий в Талси сын Эдуард, который неоднократно выска-
зывал сожаление, что маму не может уговорить написать 
историю своей семьи. Со временем это с благодарностью 
оценили бы внуки, у которых пока другие интересы. 

«Да, как историк по образованию достаточно хорошо знала 
геополитическую ситуацию Латвии и родины моих предков 
Польши, хотя и училась в советское время, судьбоносные 
для народов Европы и мира события в интересах тогдашней 
власти трактовались поверхностно и к тому же многое умал-
чивалось», – Регина в своё время, проживая в Московской 
области, пыталась устроиться на работу в Центральный 
архив Министерства обороны СССР, однако дальше проход-
ной не попала. 

«Была ещё слишком молодой, у меня не было в планах, 
да и знаний не хватило бы, чтобы добраться до чёрных тайн 
великих держав, за которыми чувствовались и планы пора-
бощения польского народа. Но «система» давала понять, что 
для простых людей они десятилетиями и, возможно, столе-
тиями останутся под замком», – судьба родины предков, раз-
дираемой большими соседними государствами и всегда воз-
рождающейся не была ей безразлична, даже если она жила 
за её границами.  

ЕДИНЫ 11 НОЯБРЯ 
«Насколько далеко в прошлое уходят наши корни, но и 

мои родители, и мы, их потомки, являемся маленькой частью 
своего народа, который против его воли был втянут в суро-
вый и разрушительный водоворот столетий», – Регина отме-
чает, что во время активной жизни её и её предков, когда 
существовали авторитарные царский и сталинский режимы, 
и проживающим в империи, и в СССР этническим полякам 
интересоваться своим прошлым было опасно. Так как они 
априори считались враждебными царю, а позднее и совет-
ской России сепаратистами. Например, чтобы избежать воз-
можных репрессий, родителям мужа Регины Болеслава, по 
национальности полякам, пришлось смириться с тем, что в 
документах они были записаны белорусами, так как полякам 
из восточных округов оккупированной СССР Польши при-
шлось принудительно выехать – они были присоединены к 
советской Белоруссии. Поэтому Регина как гражданка Латвии 
и патриот Польши вдвойне отмечает 11 ноября. В Латвии 
эта дата через сумерки оккупаций сохраняется как память 
о победе героев в вооруженной борьбе за свою свободу, а в 
Польше в то же время отмечают день восстановления неза-
висимости, когда 11 ноября 1918 года Польша вырвалась 
из-под гнёта Пруссии, Австрии и России.    

«Моя бабушка со стороны матери была дворянского про-
исхождения (шляхтичей), родилась в небольшой деревне 
недалеко от города Новогрудок, который в своё время был 
столицей Великого княжества Литовского. Какое-то время 
он находился в составе Польши – вассального государства 
Российской империи, а затем вошёл в территории Белоруссии.  
Девичья фамилия бабушки была Мицкевич, такая же, как у 
родившегося в том же Новогрудском уезде, позднее всемир-
но известного писателя и поэта, тоже шляхтича –  Адама 
Бернарда Мицкевича.  Того самого, который в 1853 году, когда 
началась Крымская война, отправился в Стамбул, чтобы орга-
низовать войско польское для борьбы против русской царской 
армии», – объединяли ли прародителей Регины с писателем 
родственные связи, историку выяснить не удалось. Как и то, 
приехали ли они со своей родины в Латвию добровольно или, 
возможно, как наследники мятежного духа Мицкевича через 
Литву спасались от репрессий царской власти.  

С палками на природе и в поэзии

ПРИВЛЕКЛА ЛИРИКА И ИСКРЕННОСТЬ 
«Знаю только, что мои родители, будучи этническими 

поляками, во время Улманиса были полноправными граж-
данами Латвии, жили в Риге, а дед во время Первой миро-
вой войны даже работал государственным служащим в 
Вентспилсской таможне, откуда и был призван в царскую 
армию.  Меня перед Второй мировой войной родители в Риге 
отправили учиться в польскую школу, каких в Латвии было 
49, но и советские, и немецкие оккупанты то разрешали их, 
то закрывали, и в 12 классе я училась на латышском языке. 
Никаких особых дополнительных усилий это не потребовало, 
хотя в семье мы говорили по-польски», – Регина рассказала, 
что к трудностям и самостоятельности пришлось привыкнуть 
уже с детства, так как отец умер, когда ей было только три 
года, а через десять лет в мир иной ушла и мать.   

«В школе было интересно, изучали английский и немец-
кий язык, у меня хорошо получались сочинения – возможно, 
у меня всё же была какая-то капля крови рода Мицкевичей…  
В отличие от многих своих сверстников стихи в школе не 
писала, зато меня до глубины души увлекла, казалось бы, 
несовместимая лирика Райниса и Лермонтова. Никогда не 
пыталась запоминать стихи, просто хотелось их перечиты-
вать ещё и ещё, пока стихотворные строки не сливались с 
личными чувствами и оставались в памяти на всю жизнь. Но 
так было не только с поэзией. Когда прочла книгу Арманда 
Мелналксниса “Zvaigznei tikai stunda” («У звезды только час») 
о любимом в Латвии политическом деятеле времён Атмоды 
– Ите Козакевич, нашла в ней так много созвучного с моими 
мыслями и чувствами, что, не будучи филологом, не сомне-
ваясь, отозвалась на предложение перевести её вместе с 
Иреной Лиегениеце на польский язык. Пусть земляки читают 
“Godzina dla gwiazdy” и гордятся Итой, польский темперамент 
которой не мешал, а даже способствовал тому, чтобы стать 
истинным патриотом Латвии. 

БЫТЬ ИЖДИВЕНЦЕМ? НУ НЕТ! 
Регина не скрывает, что ей очень нравится путешество-

вать, и среди стран Европы, где она ещё не побывала, оста-
лось совсем немного, включая сказочную Норвегию, куда она 
ещё хотела бы попасть. Хотя о первом опыте дальнего путе-
шествия не очень хорошие воспоминания.  

«Это было в последние сталинские годы, когда моего при-
званного на активную военную службу мужа повысили до зва-
ния офицера и отправили служить в секретную часть противо-
воздушной обороны в Московской области. Я поехала к нему, 
жить пришлось в военном городке, огороженном колючей про-
волокой, где найти работу было невозможно. Но больше всего 
меня оскорбляла запись в документах – («иждивенка»), кото-
рую я воспринимала как унижение: оказывается, я здесь даже 
сама себя содержать не могу! Уговорила мужа демобилизо-
ваться, но в то время закон не позволял офицерам уволиться 
со службы по собственному желанию, это считалось дезер-
тирством. Порядок изменился после смерти Сталина, но мне 
пришлось пойти на компромисс – Болеслав начинает граждан-
скую жизнь, если мы возвращаемся в его родной Вентспилс, а 
не в Ригу, как мне хотелось.  

ПОСЛЕ РИГИ – В УХАБИСТУЮ ДЕРЕВНЮ 
«По сравнению с возможностями сто-

личной культурной жизни, к которой я так 

привыкла, и по предложению бытовых услуг тогдашний 
Вентспилс казался мне серой деревней с ухабистыми улица-
ми, и даже море не делало его привлекательнее, потому что 
подойти к нему можно было только по узкой полосе и в опре-
деленные часы. Многие годы до предоставления сравни-
тельно приличной квартиры в «хрущёвке» были проведены 
в бытовой тесноте и это, в отличие от мужа, не преумножало 
местный патриотизм. Болеслав работал в сфере строитель-
ного проектирования и гордился, что Вентспилс становится 
портом всесоюзного значения, который обслуживает важные 
транзитные предприятия советской империи. Мы спорили, 
так как я видела в них главным образом загрязнителей среды 
и отравляющих людей опасными химическими вещества-
ми», – Регина признаёт, что первые негативные впечатления 
были настолько сильными, что отношение к городу – которое 
постепенно всё же менялось в лучшую сторону – пришлось 
преодолевать с большим усилием.  

«Сейчас Вентспилс вырос в европейский, гармонично раз-
витый и благоустроенный город, в то время как Рига, на мой 
взгляд, совсем наоборот, непрогнозируема в своём даль-
нейшем росте, начала утопать в грязи, люди там испытыва-
ют большой стресс, так как живут в большой скученности», 
–  Регина смущённо признаёт, что эти различия полностью 
стала подмечать только в ходе занятий скандинавской ходь-
бой, когда ноги ведут к действительно чудесным местам 
Вентспилса, которые в рабочей и бытовой спешке не заме-
чала, и проходила мимо.  О подобной близости к природе в 
Риге можно только мечтать!   

ХОДИТЬ С ПАЛКАМИ ОЗНАЧАЕТ 
НАСЛАЖДАТЬСЯ ЖИЗНЬЮ 

«Всё началось примерно десять лет назад, когда гостила 
у внучки Иветы на Аландских островах. Заметила, что там 
многие ходят, элегантно двигая палками, и мне захотелось 
попробовать.  Как и любовь может быть с первого взгля-
да, так и я с первых шагов поняла, что этот вид спорта мой. 
Палки мне подарили, а вот с навыками дело обстояло слож-
нее. Пришлось подбирать соответствующий моему характе-
ру и сущности ритм и стиль, чтобы движения действительно 
доставляли телу удовольствие, а духу – радость. Конечно, 
к таким ощущениям каждый, кто занимается скандинавской 
ходьбой, приходит по-своему, но я этот процесс приравниваю 
к наслаждению жизнью.  И тогда, когда принимаю участие в 
организованных в городе соревнованиях, не стараюсь уго-
ворить себя достичь какой-нибудь скорости или дистанции, 
так как главное удовлетворение даёт ощущение единения. 
«Я, мы – можем! И делаем!», – Регину хвалят за активность, 
и она не хочет быть примером, достойным подражания, для 
неё важно быть в общих рядах.      

Ещё с детства Регина увлекалась культурой и искус-
ством во всех их проявлениях, хотела даже изучать историю 
искусств, что в то время было возможно только в Москве. Но 
интерес со временем не уменьшился, об этом говорит рас-
писанная стеклянная посуда в её квартире, а еще больше 
– буклеты, проспекты и афиши об ожидаемых в Вентспилсе 
выставках, спектаклях, концертах или подобных мероприя-
тиях, которые стоит посетить. Информацию Регина собирает 
своевременно, посещая библиотеку, театральный дом или 
концертный зал, и предложения настолько привлекательные 

и многообразные, что хождение с палка-
ми иногда можно считать передышкой от 
культуры…  

«На прогулку обычно беру с собой 
рюкзак, в котором бутылка с питьём и 
непромокаемая одежда, так как погода 
в Вентспилсе непредсказуема, и бодрое 
настроение. Иногда его могут испортить 
лающие собаки, иногда улучшить при-
ветствие и улыбка знакомого человека, 
тоже любителя скандинавской ходьбы. В 
природе и поведении города я каждый 
раз открываю для себя так много ново-
го, неизменным остаётся только «остроу-
мие», удивить которым меня кто-то пыта-
ется каждый год: «Эй, любительница скан-
динавской ходьбы! А где же лыжи?».  На 
этот вопрос отвечаю с завидным постоян-
ством и «остроумно»: «А где же снег?». 

Регина палкам доверяет больше, чем роликовым  
конькам и велосипедам.

После соревнований по скандинавской ходьбе 
Регину поздравляет мэр города Айварс Лембергс.

Регина, в семейном гнезде. Отец Регины Эдуард – шофёр во время Улманиса.
В России, в военном городке, 
с мужем и сыном Эдуардом.
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Думается, что для 
многих вентспил-
чан (рижан, вал-
миерцев, лиепай-
чан, елгавчан или 
жителей любого 
другого места в 
Латвии) было бы 
довольно боль-
шим вызовом – 
согласиться на 
проверку знаний 
латышского лите-
ратурного языка, 
не так ли? Кому-то 
он трудно давал-
ся даже в школе, 
где уж теперь, 
когда прошли 
уже десятки лет 
со дня окончания 
школы…  Хорошо, 
шутки в сторону! 
Но попробовать 
стоит, поэтому в 
субботу, 9 ноя-
бря приглаша-
ем принять уча-
стие в написании 
диктанта. 

У ж е 
п я т ы й 
год в 
Латвии 
и одно-

временно по всему 
миру пройдёт напи-
сание диктанта по 
латышскому языку. 
Традиционно в 
написании дик-
танта участвует 
и Вентспилсская 
высшая школа, и 
этот год не будет 
и с к л ю ч е н и е м . 
Поэтому в суб-
боту, в 12 часов, 
приходите в выс-
шую школу, чтобы 
присоединиться к 
другим, кто будет 
писать диктант. К 
тому же писать дик-
тант вы можете и 
анонимно, если не 
хотите указывать 
свою фамилию. А 
если вы уж очень 
стеснительный , 
тогда… оставай-
тесь дома у ком-
пьютера и пишите 
диктант онлайн в 
интернете!

Цель этой инте-
ресной акции – 
развивать навыки 
писать по-латыш-
ски, воспитывать 
уважение к род-
ному языку, уста-
новить более тес-
ные связи с латы-
шами, живущи-
ми за границей, 
сплотить обще-
ство, а также побу-
дить людей других 
национальностей 
лучше осваивать 
латышский язык. 
Оценки за диктант 
выставляться не 
будут. Однако каж-
дый сможет узнать 
количество своих 
ошибок в диктан-
те и исправления.  
Диктант не длин-
ный, всего пример-
но 300 слов. Ну что 
– примем участие? 

Попробовать 
написать без 
ошибок 

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность - 158 146,18 евро.

В предыдущей статье на нескольких при-
мерах мы обозначили, почему у нашего 
города в XVIII веке было столько про-
блем, которые препятствовали его рас-
цвету, а вместе с тем и росту благосо-
стояния жителей. Все, что произошло в 
середине и второй половине XVIII века, 
повлияло на последующий ход событий, 
что привело к основательной стагнации 
на протяжении целого столетия и даже 
дольше. 

Вентспилс IV. Эпоха рококо 
Kак строили школу на улице Сколас

О дин из показателей уровня бла-
госостояния – наличие соот-
ветствующих эпохе обществен-
ных зданий. В эпоху, которую 
мы рассматриваем, к тако-

вым могут быть причислены, во-первых, цер-
ковь, во-вторых, школа, в-третьих, институ-
ция социальной опеки, или, используя тер-
минологию того времени, богадельня. О про-
блемах церкви мы уже рассказывали, сей-
час лишь напомним: то, что она не была 
построена в 30-е гг. XVIII столетия, в большей 
мере связано не столько с нехваткой средств, 
сколько с неспособностью ратуши честно 
и разумно управлять вентспилсской кассой 
и договориться с ближайшими поместьями 
(Сарканмуйжа) о вложениях в строительство 
церкви. Проблему церкви удалось решить в 
прямом смысле «напополам с Богом», добив-
шись со стороны герцога и вентспилсского 
управляющего согласия перестроить капел-
лу замка так, чтобы она смогла принять как 
немецкую лютеранскую общину, так и латыш-
ских крестьян. 

В качестве новой проблемы обозначилась 
школа. Так называемая латинская школа 
(в ней учили не только латынь, но и древ-
негреческий, а возможно, и древнееврей-
ский язык) в Вентспилсе упоминается в 60-е 
гг. XVI столетия. Историки признают, что 
ее местонахождение неизвестно. В 1609 
году построено новое здание школы, веро-
ятно, деревянное, не особенно качествен-
но, так как по прошествии неполного сто-
летия вместо него было построено новое. 
Наверное, это здание, построенное до пери-
ода чумы (1709 г.), было еще более ненадеж-
ным, чем предыдущее, потому что в середи-
не века его почти перестали использовать. 
Можно с большой долей вероятности пред-
положить, что здания школы находились на 
улице Сколас, поскольку с XVII века площадь 
Тиргус и ее окрестности стали центром горо-
да: там находилась старая церковь (Анны) и 
кладбище, там были ратуша и рынок, значит, 
выбор места для школы кажется логичным. 

Итак, расскажем о построенной в 1709 
году школе. В здании располагались не толь-
ко учебные помещения, но и квартиры обоих 
учителей – ректора и кантора, а прилегаю-
щий к школе участок земли был передан в 
пользование для хозяйственных нужд учи-
телям, с сараями, конюшней, каретница-
ми и т. д. В 1745 году ректор, посчитав, что 
должность главного учителя позволяет ему 
действовать на этой территории по свое-
му усмотрению, прибрал к рукам не только 
часть двора кантора, но и присвоил принад-
лежавшие другим бюргерам доски, чтобы 

построить забор, таким образом загородив 
не только большие ворота школьного двора, 
но и дорожку, по которой школьники отправ-
ляются в отхожее место (наличие отдельной 
будки считалось настоящими удобствами по 
сравнению c привычной возможностью схо-
дить за угол), что привело к ряду разногла-
сий. В последующее десятилетие состояние 
здания школы стремительно ухудшалось, и 
в 1758 году ректор жаловался ратуше, что 
оно в очень плохом состоянии. Однако, похо-
же, что в плохом состоянии было не только 
здание школы, но и учебный процесс, так 
как вентспилсские бюргеры регулярно жало-
вались на отношение учителей к детям. В 
1757 году граждане обратились к ратуше с 
просьбой позаботиться, чтобы оба учителя, 
«как всегда бывало в хорошие времена», по 
воскресеньям и в праздники отправлялись в 
церковь, и чтобы по меньшей мере дважды в 
год устраивалась проверка знаний учащихся 
(экзамены). Это требование не было выпол-
нено, так как и через год констатировано, 
что учителя не только не водят детей в цер-
ковь, но и сами не посещают богослужений. 
Публичный экзамен также не был проведен, 
уровень знаний учащихся никто не контроли-
рует, – по сути, от такой школы нет никако-
го толку. Насколько поверхностно работали 
учителя того времени, можно судить из про-
токола гильдии купцов: «…кантор не выпол-
няет ни одной из своих обязанностей. Самое 
печальное то, что он настолько ленив, что 
нежные дети по утрам даже в 8.00 часов 
ждут на улице (официальное время начала 
занятий – 7.00)». Несмотря на то что в доку-
ментах нет точных данных, кажется, что учи-
теля многократно менялись, что в подобной 
ситуации не удивительно. 

Так, в 1758 году ратуша признала, что 
школу действительно нужно ремонтиро-
вать, в свою очередь, «уважаемые бюрге-
ры считают, что из-за различных ожидаемых 
осложнений рекомендуется создать комис-
сию, чтобы изучить, как наиболее выгодно и 
хорошо осуществить этот ремонт и где взять 
средства». Как показывают последующие 
записи, в конце концов решили не ремон-
тировать старую школу, а строить новую. 
Ратуша заявила, что необходимо разрабо-
тать строительный проект. Комитет по строи-
тельному надзору в составе 9 мужей решил, 
что здание школы желательно строить в тех-
нике фахверка. Тогда гильдии купцов стало 
известно, что некий проживающий в далекой 
Ирландии доброжелатель выделил солид-

ную сумму для вентспилсской школы, и в заявлении гильдии купцов 
в ратушу сказано: «…в связи с этим появилась возможность за счет 
процентов с этого капитала оплатить учебу какому-нибудь бедному 
ребенку, поэтому просьба к ратуше уладить этот вопрос», – на что 
ратуша согласилась. Однако местонахождение «ирландских денег» 
держалось в секрете, как и точная сумма. 

В заявлении эльтермана гильдии купцов от 1759 года сказано: 
«Строительство школы, которая чрезвычайно необходима городской 
общественности, предлагалось уже достаточно давно. Однако с сожа-
лением приходится отметить, что такое хорошее дело осталось лишь 
на уровне размышлений и в конце концов остановилось. Эльтерманы 
обеих гильдий попытались собрать определенную сумму для строи-
тельства школы, а также изъять деньги, которые, возможно, находи-
лись у священника (здесь идет речь о средствах от ирландского благо-
творителя). Однако оказалось, что доступна лишь часть этих денег, а 
остальные «пущены в оборот»… Куда подевались деньги, так и оста-
лось неизвестным. В 1761 году обнаружилось, что двое из назначен-
ных школьных строительных инспекторов о своем назначении вообще 
не знали, поэтому ничего и не делали. Kак видно, и со строительством 
школы дела обстояли не так гладко, однако в конце концов – через 6 
лет после принятия решения – здание было готово. В первые дни 1764 
года в заявлении граждан (эльтерманов и старейшин гильдий) ратуше 
говорится: «Без содрогания сердца невозможно смотреть и притворять-
ся, что не видишь то, что происходит. Нет ни одного честного местного 
жителя, который без сердечной боли мог бы выносить то, что здание 
школы, которое потребовало самых больших усилий и средств, до сих 
пор не используется по назначению. Прошла четверть года с тех пор, 
как в школе нет ректора, и два года, как вакантно место кантора. О 
том, в каком плачевном состоянии дети школьного возраста, нечего и 
говорить, и опыт показывает, в какой степени с каждым днем растет их 
непослушание и зловредность…» Неизвестно, почему ратуша так долго 
задерживала «сдачу в эксплуатацию» здания школы и прием на рабо-
ту новых учителей, но больше тянуть было невозможно, и 3 февраля 
ратуша с эльтерманами и старейшинами избрали на должности «высо-
кообразованного кандидата теологии господина Роде ректором и высо-
кообразованного кандидата юриспруденции господина Гринера канто-
ром». Школу освятили 8 марта; церемония была продолжительной и 
впечатляющей. Сначала ратманы, эльтерманы и другие высокие лица 
в каретах отправились в церковь, в отдельных повозках ехали ректор и 
кантор. После богослужения все господа вновь сели в кареты и поехали 
от замка к новой школе, где их ждала толпа школьников. «Там все вста-
ли вкруг, и священник Баннаш стал петь: «Приди, Господь, Создатель, 
Святой дух!» – затем произнес красивую, трогательную речь, так, что у 

него и окружающих 
на глазах выступи-
ли слезы, и открыл 
двери школы. Тогда 
дети парами вошли 
в школу, затем рек-
тор и кантор, ува-
жаемая ратуша, 
эльтерманы и про-
чие в определен-
ном порядке. Детям 
давали изюм, мин-
даль и немно-
го сладкого вина, 
затем с именем 
Господа все долж-
ны были отправить-
ся по домам». А 
застолье у господ 
в квартире ректора 
затянулось до позд-
него вечера… 

Несмотря на то 
что вентспилча-
нам в XVIII веке 
так тяжело далось 
с т р о и т е л ь с т в о 
школы, здание 
оказалось доста-
точно крепким, 
так как в основе 
своей сохранилось 
до наших дней, и 
сегодня в нем рас-
полагается Дом 
ремесел. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”
Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 

Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

АО “Baltic Coal Terminal” в 2018 году  
в бюджет Вентспилсского самоуправления  

в виде подоходного налога  
с населения заплатило 211 936 

евро. В виде налога на недвижимую 
собственность – 124 388 евро.
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 Окончание. Начало на 1 стр.
О бюджете спорили 9 часов 
В Сейме в первом чтении получил под-
держку государственный бюджет на 2020 
год. Дебаты по этому вопросу длились 
9 часов. Бюджет следующего года коа-
лиционные партнеры оценили не как 
идеальный, однако признали хорошим. 
Удалось исправить ситуацию с проек-
том бюджета, который оставили «чемпи-
оны добрых дел» СЗК. Именно СЗК на 
заседании наиболее остро критиковал 
принятый бюджет. Премьер Кришьянис 
Кариньш подготовленный коалицией 
бюджет сравнил с шагом навстречу бла-
госостоянию в Северных странах. 

Поручат оценить длительные 
судебные процессы 
Президент государства Эгилс Левитс 
призвал Совет по юстиции создать осо-
бую комиссию для рассмотрения 10 
самых долгих судебных процессов в 
Латвии и предоставления заключения 
по проблемам, из-за которых они так 
долго тянутся. Целью является в буду-
щем исключить подобные ситуации. 

Маленькие школы оставят 
в покое 
Министерство образования и науки с 
2020 года исключит из пакета бюджета 
пункты изменений, которые предполага-
ют установить минимальное число уча-
щихся в образовательных учреждениях. 
Планировалось, что госфинансирование 
будут получать только те школы, в которых 
имеется определенное число учащихся. 

Выступают за создание края 
Селия 
Несколько краев желают объединиться 
в единый край Селия. Сейчас планиру-
ется, что Екабпилс, Акнисте, Крустпилс, 
Салаский и Виеситский края сформируют 
одну административную территорию. В 
свою очередь, Илукстский край будет объ-
единен с Даугавпилсским. Такой сцена-
рий не поддерживает Объединение краев 
Селии, в которое входят Екабпилсский, 
Салаский, Виеситский, Акнистский, 
Илукстский, Неретский и Яунелгавский 
края, которые хотят образовать свой край 
Селия. 

Медики принимают решение 
о протестах
Не оправдались надежды на достижение 
конкретной договоренности о принци-
пах повышения зарплаты работающим в 
медицинской отрасли – всем или только 
части. В связи с этим почти 1000 меди-
ков, в том числе и работники нескольких 
рижских больниц, 7 ноября собрались 
на акцию протеста возле здания Сейма. 

6 кандидатов на должность 
президента банка 
Прозвучали имена шести кандидатов на 
пост главы Банка Латвии: член совета 
Банка Латвии Мартиньш Казакс, бывшая 
госсекретарь Министерства финансов 
Санита Баяре, член Совета по фискаль-
ной дисциплине Инна Штейнбука, 
руководитель «Swedbank» в Латвии 
Рейнис Рубенис, бывший председатель 
Комиссии рынка финансов и капитала 
Улдис Церпс и специалист Мирового 
банка Карлис Баузе. 

В Объединенном Королевстве 
задекларированы всего 
57,6 тыс. граждан 
В данный момент свое местожитель-
ство в Великобритании зарегистрирова-
ли всего 57 600 граждан Латвии, свиде-
тельствуют данные Министерства ино-
странных дел. Большое число граждан 
еще не приняли решение проинформи-
ровать министерство о своем местожи-
тельстве. Регистрация необходима, так 
как таким образом можно юридически 
доказать право латвийских граждан про-
живать в Великобритании, а также обе-
спечит им в будущем возможность полу-
чать все права и гарантии, живя и рабо-
тая в этой стране. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

бурям, но не смог устоять перед вандалами. 
Специалисты констатировали, что во время 
Второй Мировой войны или после нее в крест 
попали несколько выпущенных по нему пуль. 
В результате через оставленные отверстия к 
деревянным конструкциям, которые поддер-
живали крест, начала проникать вода, и они 
медленно испортились до аварийного состо-
яния. Последние работы по восстановлению 
креста связаны со столетием церкви. 2 июня 
1935 года в шар под башенным крестом свя-
щенник Теодорс Гринбергс с общиной вложи-
ли следующее послание: «Tот, кто был и есть 
основа всему, Всевышний да будет мило-
стив к нам, да не погибнет Крест Христов в 
этой церкви». Это пожелание составлено в 
соответствии со Священным Писанием из 
Первого послания Святого апостола Павла 
коринфянам, 1 главы, 17–18: «Ибо Христос 
послал меня не крестить, а благовествовать, 
не в премудрости слова, чтобы не упразд-
нить креста Христова. Ибо слово о кресте для 
погибающих юродство есть, а для нас, спаса-
емых, – сила Божия».

Своя история – о подаренных церков-
ных часах, алтарных картинах и паникади-
ле. Остается сделать вывод, что зажиточные 
вентспилчане когда-то ремонт церкви под-
держивали значительно более щедро, чем 
в наши дни, когда чаще всего поклоняют-
ся «золотому тельцу». В своем обращении 

«Пусть служит Господу и нашему народу!»

к собравшимся и епископ-эмерит Павилс 
Бруверс призывал одаривать друг друга 
любовью, прощением и покоем. Он напом-
нил, что этот крест – только внешняя оболоч-
ка, и общине по силам наполнить его христи-
анским содержанием.   

В заключение этого радостного для общи-
ны и многих вентспилчан события при освя-
щении креста была произнесена молит-
ва: «Отче наш, мы молимся о том, чтобы 
этот крест служил благословением для всех 
жителей Вентспилса и всех, кто ищет этого. 
Развей тьму и злобу, зажги в людских серд-
цах любовь к Кресту Христову. Помоги каждо-
му коленопреклоненно осознать, что через 

крестную смерть Христа мы освобождены 
от рабства греха и получили свободу Бога 
Сына и жизнь вечную. Помоги нам всегда у 
Креста Христова черпать силы, смелость для 
той борьбы, которую каждый из нас должен 
пройти. Укрепи нас в вере, что мы способ-
ны от всего сердца служить Господу и свое-
му народу!» 

«Ventspilnieks.lv» уже писала о том, что по 
10 тысяч евро на проект реконструкции башни 
Вентспилсской Евангелически-лютеранской 
церкви Святого Николая как в прошлом, так 
и в позапрошлом году пожертвовало обще-
ство «Для расцвета Вентспилса» («Ventspils 
uzplaukumam»). 

Дни становятся все короче, вечером темнеет все раньше, к тому же, насту-
пило время окончания брачного периода у крупных диких животных, и они 
много передвигаются. Вентспилсский край богат лесными чащами, и каждый 
год на автодорогах, которые пересекаются с лесами, происходит много стол-
кновений с лесными обитателями. Только в Управлении Курземского региона 
Государственной полиции в конце прошлой недели было зарегистрировано 
14 наездов на лесных животных, а за месяц с 1 октября зафиксировано уже 
110 подобных случаев, проинформировали в Государственной полиции. 

Опасные дикие животные…

Л юди чаще всего не пострадали, в 
основном оказались повреждены 
транспортные средства, однако в 
отдельных случаях есть постра-
давшие. Пока одни отделывают-

ся легким испугом, другие получают травмы. 
Например, некий мужчина в окрестностях 
Вентспилса, автомобиль которого столкнулся 
с лесным зверем 22 октября. Осколками раз-
бившегося лобового стекла мужчина поре-
зал руки, однако от медицинской помощи 
отказался. 

За период с начала года и до утра 4 ноя-
бря включительно в Управлении Курземского 
региона зарегистрировано почти 600 дорож-
ных происшествий – наездов на лесных 
животных. В трех происшествиях постра-

дали люди: в Талсинском крае автоводи-
тель получил сотрясение мозга, непода-
леку от Вентспилса мужчина порезал руки 
осколками, в третьем случае после того, как 
животное через лобовое стекло автобуса 
запрыгнуло в салон, пострадали водитель и 
пассажиры. 

Почти все происшествия произошли в 
темное время суток, когда лесного зверя 
особенно трудно заметить, к тому же, они 
выскакивают на дорогу зачастую в послед-
ний момент, когда очень трудно избежать 
столкновения. Вероятность в любое время 
суток столкнуться на дороге с лесным обита-
телем сохраняется на всей территории стра-
ны, особенно в лесистых районах и на участ-
ках дороги, где небольшое расстояние между 

обочиной и деревьями. К тому же, лесные 
звери не прогнозируемы в своих действиях, 
особенно опасен лось. 

Для того чтобы избежать возможного стол-
кновения с лесным зверем, полиция при-
зывает быть особенно осторожными и вни-
мательными в темное время суток, а также 
соблюдать дорожные знаки, которые на опре-
деленных участках предупреждают о возмож-
ном передвижении животных. Напоминаем: 
если произошло дорожное происшествие, 
во время которого сбито животное, об этом 
обязательно нужно проинформировать 
Государственную полицию, позвонив по теле-
фону 110. Также нельзя покидать место слу-
чившегося, поскольку подобная ситуация 
считается дорожным происшествием. 

Первые осенние штормы миновали, однако те, что приносит порывистый западный 
ветер, особенно безжалостны к красотам Вентспилсского края, Курземе и всей лат-
вийской природы – уникальным обрывистым берегам на побережье открытого моря 
в Курземе. Каждый год ветер и морские волны уничтожают десятки сантиметров 
обрыва, в некоторых местах происходят значительные обвалы. Несколько лет назад 
очень пострадал любимый туристами Юркалнский обрыв, когда были разрушены и 
ступеньки, ведущие вниз к взморью. Этой осенью большое обрушение произошло в 
окрестностях Юркалне – поселке Лабрагс. 

Ходить вдоль обрыва опасно! 
Вот что произошло в Лабрагсе

Фото: Ингус Антоновичс, «Фейсбук»

К рупное обрушение произошло в 
ночь на понедельник, 4 ноября. 
Ранним утром первым это заме-
тил житель Лабрагса – гид Ингус 
Антоновичс, который поделился 

фотографиями в социальной сети «Фейсбук». 
За короткое время его фотографии распро-
странили сотни пользователей «Фейсбук». 

Картина запечатлена поистине драматич-
ная и впечатляющая. Обрыв имеет высоту 
несколько метров, причем на этот раз при-
чиной стали не морские волны, а длитель-
ные осадки, из-за которых земля стала слиш-
ком влажной. В ближайшее время также 
ожидаются регулярные дожди. Поэтому всех 
любопытных, которые желают своими глаза-
ми увидеть обрушившийся берег, призывают 

быть особенно осторожными. Нельзя под-
ходить слишком близко к краю обрыва, так 
как существует большая вероятность после-
дующих обрушений. Необходимо соблюдать 
осторожность и тем, кто прогуливается вдоль 
берега, – лучше держаться поближе к воде 
и не приближаться к обрыву, это может быть 
опасно. Во время обрушения могут также 
падать, например, большие деревья. 

Размеры обрушения составляют около 
13 метров в длину и 2-3 метра в глуби-
ну. Юркалнское волостное управление и 
Вентспилсское краевое самоуправление 
установили предупреждающие знаки на 
месте обрушения, чтобы туристы и местные 
жители были информированы о возможном 
дальнейшем обвале крутого берега. Следует 

отметить, что за последние три года море 
забрало 20 метров берега. 
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 Окончание. Начало на 1 стр.
На последней секунде 
упустили победу; бронзу 
еще нужно завоевать 
ФK «Вентспилс» потерпел пораже-
ние в матче чемпионата Высшей 
лиги Латвии, уступив в гостях со сче-
том 1:2 клубу RFS и упустив ничью на 
последней секунде. Единственные 
ворота на счету Эдуарда Тиденберга. 
В последнем матче ФК «Вентспилс» 
дома примет ФК «Лиепая». Нужно 
победить, чтобы завоевать брон-
зовые медали, в противном случае 
их обладателями станет «Valmiera 
Glass/ViA», если одержит победу в 
своем матче. 

Яркий дебют американского 
легионера 
БK «Вентспилс» одержал шестую 
победу в семи матчах турнира 
Латвийско-эстонской баскетбольной 
лиги, на сей раз у себя дома со сче-
том 79:55 обыграв «Jūrmala/Betsafe». 
Вентспилчане играли без лучших 
разыгрывающих Уэсли Уашпуна и 
Марциса Витолса, однако ярко дебю-
тировал американец Тимоти Шорт: 22 
очка и 10 подборов. «Double-double» 
у Яниса Берзиньша (18 очков, 10 
подборов). 

Волейболисты празднуют 
победу 
ВK «Вентспилс» отпраздновал оче-
редную победу в игре чемпионата 
Национальной первой лиги Латвии, 
на своей площадке в трех сетах обы-
грав клуб из Айзпуте (25:23, 26:24, 
25:21). Роландс Озолиньш стал 
самым результативным (13 очков). В 
шести играх ВK «Вентспилс» завое-
вал 14 очков, благодаря чему зани-
мает уверенное первое место. 

Клуб по фрисби стал третьим 
в этапе чемпионата Латвии 
На прошедшем в Огре этапе чемпи-
оната Латвии в помещениях среди 
смешанных команд по фрисби вент-
спилсский клуб завоевал бронзовые 
медали. В предварительных сорев-
нованиях – три победы и одно пора-
жение. В полуфинале со счетом 9:11 
проиграли саласпилсской «MIX», в 
матче за третье место со счетом 13:8 
удалось превзойти саласпилсскую 
команду A.

Dzintaru 20a, Ventspils , LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
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АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.

своей правоте. И мы вновь победили; снова 
чаша исторических весов – быть или не быть 
Латвии – склонилась в нашу сторону. 

С момента Освободительных боев про-
шло сто лет, но, говоря поэтическими сло-
вами, «Слава Лачплесиса не померкнет». 
Она передается от поколения к поколению, о 
ней мы вспоминаем в праздники и чествуем. 
Стоит опасаться лишь того, что в повседнев-
ности стирается ее смысл и задача. Живя в 
мирное время и в привычной среде, мы не 
думаем о героических поступках – такова 
природа человека, ведь к хорошему при-
выкаешь чрезвычайно быстро, и кажется, 
что так было всегда. Поэтому, живя спокой-
ной жизнью, которая была завоевана, нель-
зя допустить, чтобы любовь превратилась 
в равнодушие, воля – в бесстрастность, 

Не утратить Лачплесиса в себе

вера – в скепсис, гордость – в поиск выго-
ды, самоуважение – в желание угодить, сме-

лость – в инертность. Недопустимо утратить 
Лачплесиса в себе. 

To, что поражение в самом начале сезона, скорее, было неудачным стечением обстоятельств (дома разгромный счет 3:8 против 
«LSSS»/HK «Liepāja»), вентспилсский хоккейный клуб «Вента–2002» подтверждает с каждой новой игрой. В семи последних играх 
чемпионата Хоккейной лиги развития юниоров ее нынешние чемпионы одерживали лишь победы и сейчас являются лидерами. 

«Вента–2002» продолжает путь к победе

ЗАКРЕПИЛИСЬ В ЛИДЕРАХ
В очередной игре чемпионата вентспил-

чане на своей площадке в ледовом холле 
олимпийского центра «Вентспилс» приня-
ли юных хоккеистов «IHS/Prizma». Те, кто 
пришел в ледовый холл, чтобы поддержать 
вентспилсских хоккеистов, могли лишь пора-
доваться. Первый период оказался фан-
тастически результативным, вентспилчане 
пять раз обыграли вратаря гостей, а обе 
команды вместе забили семь шайб. Уже 
в первом периоде хет-триком отличился 
Робертс Силиньш (три результативные пере-
дачи защитнику Никласу Калниньшу)! После 
первого периода «Вента–2002» уже лидиро-
вала со счетом 5:2.

К сожалению, продолжить такую же 
результативную игру не удалось, а в треть-
ем периоде пришлось даже подумать о том, 
как удержать преимущество: на 55-й минуте 
игры гости сократили разницу в результате 
до минимума, однако в оставшиеся минуты 
удалось выдержать давление гостей, кото-
рые заменили вратаря на шестого полево-
го игрока. 

После этой победы «Вента–2002» закре-
пилась на первой позиции турнирной табли-

цы. Сейчас на счету вентспилчан 20 очков 
в восьми играх. Столько же очков у коман-
ды «DLSS», однако она провела на одну 
игру больше. Всего на очко меньше у «AKO/
Mārupe», но эта команда провела уже 10 игр. 

«Вента–2002» сегодня является и самой 
дисциплинированной командой лиги, так как 
заработала меньше всего (96) штрафных 
минут. В свою очередь, в списке самых 
результативных игроков на втором месте 
Эдгарс Цгоевс, который в восьми играх 
набрал 16 (7+9) очков. Пятое место с 14 
(6+8) очками занимает еще один вентспил-
чанин – Элвис Кайминьш. 

Следующий матч вентспилсский хоккей-
ный клуб проведет 14 ноября в гостях про-
тив «LSSS»/HK «Liepāja» (4-е место в табли-
це), а следующая домашняя игра ожида-
ется накануне государственного праздни-
ка, 17 ноября, с «AKO/Mārupe» (3-е место в 
таблице). 

У БОЛЕЕ МОЛОДЫХ КОМАНД ДЕЛА 
ИДУТ С ПЕРЕМЕННЫМ УСПЕХОМ 

У младших вентспилсских команд в чемпи-
онатах своих групп результаты различаются. 
В чемпионате U-17 «Вента–2002» в очеред-

ной игре в гостях в Риге в серии буллитов со 
счетом 2:3 проиграла команде «Baltie vilki», 
а затем на выезде со счетом 9:3 разгро-
мила «IHS/Prizma». Сейчас в общем заче-
те вентспилчане с 7 очками лишь на 9-м 
месте, но они провели всего пять игр, тогда 
как конкуренты – значительно больше, поэ-
тому в случае хороших результатов коман-
да сможет значительно улучшить позиции. 
Несомненным лидером с 21 очком в восьми 
играх является лиепайская «LSSS».

В Латвийском детско-юношеском чемпио-
нате в лиге U-15 вентспилчане играют в груп-
пе B, где в состоявшихся пяти играх завое-
вано 11 очков. В результате команда зани-
мает 4-е место, но разница с результатом 
конкурентов – всего пару очков. В очередной 
игре «Вента–2002» у себя дома со счетом 
4:3 обыграла «JLSS». Две шайбы на счету 
Рауля Капурса. 

Состав команды «Вента–2002» U-13 также 
играет в группе B и сейчас занимает 15-ю 
позицию, так как в шести играх завоевано 
всего три очка. В группе U-11 вентспилчане 
с 9 очками в семи матчах находятся на 10-й 
позиции. В младшей группе U-9 очков пока 
нет, 12-е место. 

Прохладная осенняя погода, когда нас преследуют различные хвори. Мало кому в этот сезон удается избежать насморка и всех 
«прелестей», связанных с ним. Однако с насморком нужно быть осторожным, и, если уж он настиг вас, нужно постараться как 
можно быстрее избавиться от него. 

Насморк: как от него избавиться?

В народе говорят: если не лечить 
насморк, он пройдет за семь дней, 
а если лечить – за неделю. Наш 
организм, действительно, доста-
точно сильный, чтобы самостоя-

тельно справиться с этой хворью. Однако 
такой сценарий в силе лишь в том случае, 
когда мы достаточно отдыхаем – пару дней 
проводим дома и пьем теплые чаи, укрепляя 
организм при помощи даров природы. Только 
вот много ли найдется тех, кто может позво-
лить себе такой метод лечения?.. 

Одного средства, подходящего всем, нет, 
каждому помогает что-то свое. Что же нам 
предлагает фармацевтическая индустрия? 
По форме и свойствам средства против 
насморка можно разделить на несколько 
категорий: капли, аэрозоли, масла и мази. Но 
следует учитывать: все, что попадает в нос, 
вскоре оттуда выводится, так как этому орга-
ну свойственна естественная функция очи-

щения. По этой причине нос быстро справля-
ется и с жидкими средствами против насмо-
рка – каплями и аэрозолями. Нужно учиты-
вать, что в составе этих средств преимуще-
ственно вещества, которые сужают крове-
носные сосуды и уменьшают отек, поэтому 
особенно увлекаться ими не следует. Да, у 
них имеются свои плюсы – легче дышать и 
сморкаться – но таким образом мы прегра-
ждаем путь стражам иммунитета в нашем 
организме, которые направляются лечить 
больной нос. Поэтому врачи не советуют 
использовать капли против насморка доль-
ше семи дней. 

В свою очередь, средства на масляной 
основе и мази лучше подойдут в случае, 
если насморк только собирается начаться 
или сразу же при его возникновении, так как 
подобные средства имеют более плотную 
консистенцию, поэтому способны защитить 
слизистую и дольше увлажнять ее. Если в 

составе средства имеются масла или база 
из природных веществ, которая смягчает, 
увлажняет слизистую, то ограничения в при-
менении не такие строгие. Эти препараты в 
основном действуют рефлекторно – сильный 
аромат эфирных масел освобождает нос 
и улучшает его естественную способность 
очищаться. 

Откуда берется насморк? 
Что нужно знать о надоевшем насморке и 

что необходимо учитывать, чтобы он не при-
вязался к вам и не приходилось сморкаться? 

Вирусы очень устойчивы. В помещении 
свою активность они способны сохранять в 
течение трех часов, поэтому насморк можно 
заполучить, даже общаясь по телефону, 
если трубку до этого держал в руках забо-
левший человек. Насморк может появиться 
и после прикосновения к различным пред-
метам: компьютерной клавиатуре, дверным 
ручкам и т. п. 

Вирус можно сравнить с миниатюрной 
гоночной машиной, которая, не разбирая 
пути, несется со скоростью 140 километров в 
час – именно с такой скоростью вирусы раз-
множаются в помещении, в котором чихнул 
человек. К счастью, они распространяются 
на расстояние на более 4 метров. Однако 
следует признать, что в рабочих помеще-
ниях, транспорте, магазинах и других обще-
ственных местах этого вполне достаточно, 
чтобы инфицироваться. 

Помощники врага 
Охлаждение тела. Именно оно, а не 

только мокрые и замерзшие ноги, способно 
надолго сделать главной туалетной принад-
лежностью для вас носовой платок. Когда 
тело слишком охлаждено, слизистые обо-
лочки не могут активно функционировать и 
стать барьером для вирусов. 

Сухой воздух в помещении. Он сушит 
слизистую оболочку горла и носа, кото-
рые для борьбы с вирусами должны быть 
достаточно влажными. Сделать воздух в 
помещении более влажным проще просто-
го: можно приобрести специальные увлаж-
нители, поставить блюдца с водой или 
просто поместить на радиаторы махровые 
полотенца. 

Отсутствие полноценного сна. Для того 
чтобы восстановиться, иммунной системе 
требуется как минимум пять часов – в про-
тивном случае наступает переутомление. 
В свою очередь, всем любителям ночной 
жизни, крепких напитков и сигарет требуется 
еще более длительное время. 

Неправильное питание. Если человек 
отдает предпочтение продуктам «fast food», 
он ослабляет свою иммунную систему. Для 
того чтобы она могла противостоять виру-
сам, питание должно быть богато витами-
нами. Фрукты, овощи, натуральные соки и 
витамины – главные помощники в борьбе с 
болезнями. 

Табачный дым. Это яд не только для лег-
ких, но и для слизистой горла и носа – эти 
органы больше не могут так активно проти-
востоять вирусам. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Вне всякого сомнения, все это нам нужно. И так же очевидно, что красиво жить не запретишь. Такой же акси-
омой является известное выражение: после нас хоть потоп. Однажды весьма одиозная известная поли-
тик из длинных коридоров рижской власти сказала мудрые слова: ну построим мы эту библиотеку, будет кра-
сиво, а потом уже посмотрим, сколько это все будет стоить, чтобы здание не развалилось. 

Рамки бюджета и Колизей

щие масштабами лишь своего двора политиканы там, в столице, 
не понимают, что оставленные потомкам памятники и суперпроек-
ты намного важнее текущих меркантильных интересов. Что такое 
какие-то зарплаты медиков, педагогов и полицейских по сравне-
нию с единственным вертикальным фортепиано в Европе, что 
такое какие-то малозначимые социальные пособия по сравнению 
с египетскими пирамидами или римским Колизеем! Получатели 
зарплат и пособий все равно когда-нибудь совсем скоро (в любом 
случае – в обозримом будущем) умрут, не оставив ничего после-
дующим поколениям, в то время как римский Колизей стоит уже 
пару тысяч лет и радует туристов со всего света. Разве импера-
тор Веспасиан, когда повелел построить Колизей, считал и у кого-
то спрашивал, сколько пенсий пенсионеров и сколько миллионов 
из кармана налогоплательщиков это потребует, если благодаря 
строительству Колизея можно было остаться в истории на дол-
гое время? 

Вентспилс и Рига, конечно, не Рим, а Латвия (спасибо Юпитеру 
и Зевсу) не империя, где император (читай – наместник) сам опре-
деляет уровень собственных амбиций. Поэтому – как и положено в 
современном и секулярном государстве – государственная и муни-
ципальная власть должна бы служить тому, чтобы простые смерт-
ные, которые не претендуют на статус вечной жизни и оставле-
ние вневременного наследства последующим поколениям, могли 
хорошо и достойно человека жить здесь и сейчас. То есть сегодня, 
завтра и послезавтра. И тогда обязанностью этих людей, которых 
избрали мы сами, было бы не строить Колизей, а тщательно под-
считать то, что мы можем и не можем позволить себе. Пять раз 
взвесить, что и сколько нам даст какой-нибудь, возможно, гранди-
озный и нужный проект. И, принимая решение о его реализации, 
оценить, сколько следующим поколениям за эту невидаль еще 
придется платить в виде нежелательного «кредита». Чтобы жела-
ние отдельного человека, политика или просто индивида, жажду-
щего власти и славы, увековечить свое имя в анналах истории 
не превратилось в очередную «историю неуспеха». Так сказать, 
Колизей у нас есть, но что с ним дальше делать, как использовать, 
как вообще не допустить, чтобы он развалился, – ясности нет. 

Искренне ваша
«Ventspilnieks.lv»

Рейсы закрыты 
С 1 ноября закрыты сезонные рейсы 
в Сад оленей, Бушниеки, Курземе, 
на Сталдзенскую лодочную базу, 
Акменьдзирас и новое кладбище. 

Пригорел ужин 
Пожарные были вызваны к дому на улице 
Талсу, где из окна валил дым. Оказалось, 
что на плите пригорела еда. 

Тяжелая авария 
На Рижском шоссе недалеко от города 
произошла авария. Погиб водитель лег-
ковой автомашины. 

Загорелась автомашина 
На автомобильной стоянке техникума 
загорелась машина одного из студентов. 
Причиной стало короткое замыкание в 
магнитоле. 

Отходы переданы 
Завершилась акция по передаче круп-
ногабаритных отходов. На левом берегу 
Венты контейнеры были опустошены 34 
раза, в Парвенте – 31 раз. Собрано 455 
кубометров отходов. 

Заключен договор
Koммунальное управление и 
Центральное агентство финансов и 
договоров заключили договор, в котором 
предусматривается софинансирование 
фондов ЕС при строительстве Центра 
науки и инноваций. 

Можно подавать заявки 
Студенты Высшей школы могут пода-
вать заявки на стипендию профессора 
Клауса в размере 1500 eвро. Студент 
должен выполнить все академические 
обязательства. 

Новое кафе
В концертном зале «Латвия» начали 
работать кафе и бистро. Управляющие 
из Кандавы. 

Обледеневший мост 
С наступлением холодов обледенел мост 
через Венту. По этой причине произошло 
несколько аварий. 

Начался конкурс 
До 18 ноября можно подать заявки на 
фотоконкурс «Маленький вентспилчанин» 
в рамках программы «Вентспилс – город, 
дружественный для малышей». 

Писательница вентиней 
Завершился организованный Вентс-
пилсским музеем конкурс «Pe mums 
ventiņes», в котором участвовали авто-
ры, пишущие на диалекте тамниеков. 
Победительницей стала Айя Каминска. 

Смена совета
Акционеры «HansaMatrix» на внеочеред-
ном заседании избрали новый состав 
совета предприятия, увеличив число 
членов правления. 

Сократился оборот 
Оборот «Ventbunkers» в прошлом 
году сократился на 39 процентов. 
Предприятие работало с убытками. 

Уберут «Клубок» 
В саду Ренькя будет демонтирован объ-
ект среды «Клубок». Он является визу-
ально непривлекательным и не соответ-
ствует требованиям безопасности. 

Koнсультации 
В Северокурземской региональной 
больнице со 2 ноября можно получить 
консультацию детского инфектолога – 
сертифицированного специалиста из 
Риги.

О диозный политик больше не была замечена на гори-
зонте власти, библиотека также построена и, очевид-
но, еще какое-то время простоит, ведь это же наша 
национальная гордость. Замок света, так сказать. И 
Замок света, как известно, – святое место, где хра-

нится духовное богатство всей нации, поэтому на его содержание 
ничего не жалко. Известная логика, бесспорно, в использовании 
именно такого приема есть. Потому что, в конце концов, библио-
тека действительно была нужна, место для духовного наследия 
найти было нужно, а очертаниям города некий свежий акцент тоже 
не повредил бы. Другое дело, что хороший и, говоря современным 
языком, заботливый хозяин, прежде чем строить здание, объект 
инфраструктуры или реализовать проект, обязательно подсчитал 
бы цифры. Например, действительно ли нужен зал с 1000 зритель-
ских мест? Сколько будет стоить содержание того или иного здания 
– зарплата работникам, счета за электричество, чистка красивых 
стеклянных стен, амортизация и работа многочисленных приборов 
и различной техники. 

Иными словами, прежде чем браться за строительство или 
другое крупномасштабное мероприятие, следовало бы спро-
сить совета у какого-нибудь специалиста: например, требуется 
ли в Вентспилсе поистине олимпийский бассейн с 16 дорожками, 
четырьмя детскими бассейнами и баней для релаксации. А может, 
нам нужно построить соответствующий стандартам UEFA и FIFA, 
соизмеримый с масштабами мадридского клуба «Реал» стади-
он с 80 000 мест для болельщиков? Кто знает, возможно, раз в 
пять лет тогда заключительный концерт Праздника песни и танца 
можно было бы устраивать в Вентспилсе, а не в Риге… И был бы 
городу почет и слава. А в остальное время – пусть на стадионе 
парни тренируются, пару раз в месяц сыграет местный футболь-
ный клуб «Вентспилс», когда на трибунах соберется около 500 
болельщиков, пусть танцуют все пять городских танцевальных 
коллективов...

Правда, реализовать все планы, которые неподъемны даже 
для миллионного города, мешают завистливые правители в Риге, 
потому что, видите ли, есть рамки бюджета. И фискальная дис-
циплина. Но это, конечно, отговорки. Лишь бы лишить наш город 
еще какого-нибудь крупного, мощного проекта. К тому же, думаю-

АО «MECHPORT» 
приглашает 
на работу:
 Сварщиков
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, опыт работы
- Предлагаем: стабильную работу, социальные гарантии. 
Оплата-от 4.00 – 5.20 евро в час и премиальные за хорошую 
работу
 Слесарей
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, желательный опыт работы,
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное ра
бочее время, оплата от 3.40 – 4.60 евро в час и премиальные 
за хорошую работу 
 Подсобных рабочих для выполнения 
вспомогательных работ.
-Требования к кандидату: образование - среднее или основ
ное образование
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное ра
бочее время, оплата от 3.40 EUR/ч 

CV отправлять по электронной почте mechport@mechport.
lv до 31.12.2019

Осенний период после летних сезонных работ всегда немного повышает показатели безработицы во многих местах, в том числе 
и в Вентспилсе. Уже в течение двух недель подряд очереди безработных выросли на примерно десяти и больше вентспилчан. В 
течение последней недели в безработные зарегистрировались 14 человек, в связи с чем общее число безработных выросло до 
865 жителей Вентспилса. В свою очередь зарегистрированный уровень безработицы в городе Вентспилсе из расчёта на число 
жителей трудоспособного возраста в течение последних двух недель вырос на 0,2% и составил 4,2%. Об этом свидетельствуют 
данные, обнародованные отделом экономики Вентспилсской городской думы, со ссылкой на данные Вентспилсского филиала 
Государственного агентства занятости. 

Уровень безработицы в Вентспилсе снова растёт 
Екабпилс по показателям безработицы опережает 
Вентспилс и приближается к Лиепае

И ная картина с другими города-
ми республиканского значения. 
Среди этих городов по-прежнему 
самый низкий уровень безработи-
цы в Валмиере и в Риге, соответ-

ственно 3,0% и 3,1%. За ними с 3,2% следует 
Елгава и с 3,4% – Юрмала. Эти четыре города, 
особенно Валмиера и столица Рига, со време-
нем снизили показатели безработицы, и они 
в последнее время фактически остаются без 
изменений.  Похожая ситуация и с Елгавой и 
Юрмалой. 

В то же время находившийся длительное 
время на пятом месте Вентспилс сдал свои 

позиции Екабпилсу, который за последнее 
время существенно снизил уровень безра-
ботицы в городе. В настоящее время он сни-
зился до 4,1%, и поэтому Екабпилс опережа-
ет наш город. К тому же медленно уровень 
безработицы снижается и в Лиепае, которая 
настоящий кризис испытала после разва-
ла «Лиепаяс металургс», что привело город 
к большому кризису безработицы. Теперь 
Лиепая отстаёт от Вентспилса только на 
0,7%. Это немало, но в скором времени она 
вряд ли догонит Вентспилс, но конкуренция 
между двумя центрами Курземе ощутима. 
Даугавпилс (6,4%) и Резекне (8,3%) значи-

тельно дальше. 
В течение недели число вакантных мест в 

городе Вентспилсе уменьшилось почти на сто, 
и на этой неделе имеются 236 вакансий. До 
сих пор длительное время были доступны 55 
свободных вакансий для бетонщиков, число 
которых сейчас снизилось до 15. В настоящее 
время больше всего – 43 – свободных рабо-
чих мест для водителей грузовых автомашин. 
С 18 вакансиями следует отрасль рыбообра-
ботки, требуются 13 электриков, также доступ-
ны по 10 вакансий для строителей, инжене-
ров-строителей, плотников, уборщиц и работ-
ников химической чистки. 

Как свидетельствуют данные отдела ЗАГСА Вентспилсской городской думы, в 
октябре в городе Вентспилсе родились 23 новорожденных, а число умерших 
было в два раза больше – умерли 46 человек.  

В октябре рождаемость в Вентспилсе 
в два раза ниже смертности

В прошлом месяце в городе родились 
23 малыша, из них 15 мальчиков и восемь 
девочек.  Девять из новорожденных роди-
лись в нерегистрированном браке и поэ-
тому установлено отцовство, у пяти 
малышей нет сведений об отце.  

В восьми семьях родился первенец, но 
больше всего – в десяти семьях – родился 
второй ребёнок. В четырёх семьях родил-
ся третий ребёнок, в одной – четвёртый.   

Из 23 новорожденных в Вентспилсе 
задекларированы 20, по одному – в 
Вентспилсском крае, в Риге и в Кекаве. 

Однако демографическая тенденция 
достаточно негативная, так как число умер-
ших по отношению к числу новорожденных 
в два раза больше. В октябре умерли 46 
человек, из которых четыре персоны были 
в возрасте от 33 до 47 лет. Последнее место 
жительства у 33 лиц было в Вентспилсе, у 
десяти последнее место жительства было 
задекларировано в Вентспилсском крае, по 
одному лицу – в Риге, в Талсинском крае и 
в Добельском крае.  

В октябре в городе Вентспилсе было 
заключено 19 браков. 
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Посетили замок…
Учащиеся 7-го класса Пилтенской сред-
ней школы побывали в Замке Ливонского 
ордена. Они приняли участие в педагоги-
ческом занятии музея «Средние века в 
замке». Была возможность познакомить-
ся с жизнью в Средние века и примерить 
одежду того времени. 

…и еще один
В свою очередь, учащиеся 5–8-х клас-
сов Анцеской основной школы в рам-
ках проекта «Школьная сумка» побыва-
ли в Яунпилсском замке. Хранительница 
ключей от замка познакомила их с его 
историей. 

Разрушается берег
От моря вновь пострадал Юркалнский 
обрыв – на сей раз его западная часть. 

Обсуждение
Организовано общественное обсужде-
ние в связи с вырубкой деревьев в недви-
жимой собственности «Приедес–83» в 
Акменьдзирас. 

Заключительное мероприятие
В Пузеской волости состоялось заклю-
чительное мероприятие проекта 
«Следующий шаг». Приведена в поря-
док территория возле 300-летней ницци-
емской сосны, установлен информаци-
онный стенд, который рассказывает об 
истории Ницциемса. 

Принимают макулатуру 
В Пилтенскую библиотеку до 14 ноября 
можно сдавать макулатуру. Затем она 
будет доставлена на бумажную фабри-
ку в Лигатне. 

Шествие с факелами
В День Лачплесиса в Угале состоится 
традиционное шествие с факелами. В 
свою очередь, государственные празд-
ники жители Угале будут праздновать 16 
ноября. 

Богослужение в Злеки 
10 ноября в Злекской церкви состоится 
богослужение. 

Выставка фотографий 
В Юркалнской библиотеке можно осмо-
треть фотовыставку «Фотографии поко-
ления ссыльных латышей в Швеции» 
Фрициса Форстманиса. 

Читательский клуб
В Юркалне создан читательский клуб. 
Первой книгой, которая будет прочитана 
совместно, станет «Эстонские золотые 
новеллы». 

Празднование 
Дня Мартиньша 
9 ноября в Овиши возле дерева Аустры 
состоится празднование Дня Мартиньша. 

Народные танцы
Танцевальный коллектив средне-
го поколения «Таргале» приглашает 
присоединиться пары танцоров. Опыт 
необязателен. 

Робототехника в Угале 
Преподаватели Дигитального цен-
тра будут проводить в Угальской сред-
ней школе занятия по робототехнике 
для учащихся 1–4-х классов, используя 
современные технологии для получения 
новых знаний. 

«Варти» будут 
Известно, что певческое мероприятие 
«Варти» в Попе пройдет в следующем 
году в июле. 

Предлагают выбрать 
В Таргальской основной школе побыва-
ла консультант по вопросам карьеры. Она 
рассказала школьникам о возможностях 
рынка труда, профессиях будущего и о 
том, как выбрать подходящую профессию. 

Вложат деньги
«Ужавас алус» планирует вложить пол-
тора миллиона евро в приобретение 
нового оборудования – пастеризатора и 
конвейера. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Продолжение 

не знали, что к пенсии не применяется соот-
ветствующая льгота», – поясняет Круминя.

«То есть данной информации об инвалид-
ности конкретного пенсионера достаточно, 
чтобы учреждения, сотрудничая, спокойно 
обеспечивали автоматическое применение 
льгот», – говорит глава Госконтроля.

Круминя отмечает, что в то время парла-
мент отреагировал быстро, и были внесе-
ны необходимые изменения в нормативные 
акты, которыми установлено, что необходи-
мо обеспечить автоматическое применение 
льгот.

«Но, проведя ревизию за 2018 год, мы, к 
сожалению, обнаружили, что хоть законом 
и установлено автоматическое применение 
льгот, все равно остается круг пенсионеров, 
которые их не получили. Конечно, возникает 
вопрос: а сейчас в чем проблема? Ведь нор-
мативный акт изменен и в нем четко пропи-
сано, как надо делать», – поясняет Круминя.

Выходит, что учреждения не могут сотруд-
ничать друг с другом. «Не умеют сотруд-
ничать Государственное агентство социаль-
ного страхования, Служба государственных 
доходов и Государственная комиссия вра-
чей по экспертизе здоровья и трудоспособ-
ности. Нужно просто сесть за один стол и 

Госконтроль: СГД не надо «гонять» население 
за теми документами, которые ей уже доступны

разобраться, где проблемы, где обрывает-
ся цепочка передачи информации. Почему 
человек страдает от того, что три учрежде-
ния не умеют взаимодействовать?» – гово-
рит она.

«Правила игры» должны одинаково соблю-
даться обеими сторонами

«Проводя ревизии, мы видели, что когда 
житель или предприниматель просрочил 
свой платеж, в отношении него применяются 
штрафные санкции. А когда СГД просрочила 
возврат подоходного налога с населения или 
любой другой платеж, то штрафные санкции 
не рассчитываются», – удивляется Круминя.

Круминя говорит, что такие действия служ-

бы посылают нехороший сигнал обществу. 
«Правила игры» должны одинаково соблю-
даться обеими сторонами».

По мнению Крумини, СГД и другим учреж-
дениям важно, чтобы нормативные акты не 
были настолько сложными и бюрократиче-
скими. Это тоже связано с пониманием хоро-
шего управления.

«Это путь, по которому надо идти, цель, к 
которой надо стремиться. Пока совершенно 
точно черным по белому не будет написа-
но, стремление к лучшему управлению так 
и будет оставаться в стороне», – заключила 
госконтролер. 

Симона Шьядите, BNN

Таварсу, Краузе и остальным прикрывателям «крёстного отца»! 

Из-за коррупции Латвия теряет от 3 до 
5 миллиардов в год, и эта коррупция 
невозможна без привлечения и прикры-
тия политиков. В нашей стране действи-
тельно происходят уму непостижимые 
вещи. Например, знаете ли вы ещё како-
го-нибудь другого обвиняемого, которо-
му в управление государство фактически 
передало одну из важнейших отраслей 
народного хозяйства страны?  

В Латвии такой отраслью является тран-
зит, которую контролирует Айварс Лембергс и 
которую не без определенного сопротивления 
нынешнее правительство пытается вернуть.

Айварс Лембергс с самого основания 
Управления Вентспилсского свободного порта 
(УВСП) в 1994 году является его председате-
лем и смог полностью подчинить УВСП обе-
спечению своих интересов.  Как известно, в 
разработке закона «О портах» и других свя-
занных с транзитом законов и нормативных 
актов исторически значимое влияние было 
именно у Лембергса, поэтому неудивитель-
но, что Лембергс руководит УВСП уже в тече-
ние 25 лет и в своё время смог обеспечить 
неизбрание О. Гринбергса в состав правле-
ния УВСП, которого как министр экономи-
ки продвигал нынешний премьер-министр К. 
Кариньш.  Можно сказать, что Управление 
Вентспилсского свободного порта А. Лембергс 
«приватизировал» со дня его основания. 
Управление Вентспилсского свободного порта 
по-прежнему тратит более миллиона евро в 
год на обеспечение своеобразной «рекламы» 
во время баскетбольных и футбольных игр 
в Вентспилсе. А именно, платит находящим-
ся под влиянием Лембергса БК «Вентспилс» 
и ФК «Вентспилс». Дополнительно несколь-
ко сотен тысяч, вроде как на маркетинг пред-
усмотренных средств, направляются обеспе-
чивающим пропаганду Лембергса – газете 
«Вентас Балсс» и другим медиа, а также 
руководимым Лембергсом ассоциациям – 
Латвийской ассоциации транзитного бизне-
са (ЛАТБ) и обществу «Вентспилсское агент-
ство развития».  Дополнительно на нужды 
Лембергса Управление Вентспилсского сво-
бодного порта и Вентспилсской полиции 
самоуправления обеспечивают А. Лембергса 
двумя очень дорогими автомашинами класса 
«премиум» с полным сервисом, в том числе 
и двумя водителями. Не так давно БПБК за 
незаконное присвоение транспортных доплат 
Сейма передало для уголовного преследова-
ния депутата Сейма А. Клявиньша. В отличие 
от случая с А. Клявиньшем, когда им были 
разбазарены несколько тысяч евро, общие 
затраты   используемых на личные нужды А. 
Лембергса автомобилей измеряются сотня-
ми тысяч евро. Эти суммы выплачиваются из 

общественных средств –  из бюджетов УВСП 
и Вентспилсской полиции самоуправления.  

До сих пор большую роль в транзит-
ной отрасли играла созданная Айварсом 
Лембергсом в 1994 году и до сего момента 
руководимая им Латвийская ассоциация тран-
зитного бизнеса (ЛАТБ), с помощью которой 
Айварс Лембергс влияет на развитие тран-
зитной отрасли в нужном ему направлении. 
Скорее всего, не без политической коррупции, 
ему удалось добиться, чтобы членами ЛАТБ 
становились такие представители государ-
ственного сектора, как ГАО “Starptautiskā lidosta 
Rīga”, ГАО “Latvijas dzelzceļš”, Управление 
Лиепайской специальной экономической 
зоны, Управление Вентспилсского свобод-
ного порта, Управление Рижского свободно-
го порта, ООО “LDZ Loģistika”. Пребывание 
этих представителей государственного сек-
тора в составе ЛАТБ, руководимого обви-
няемым в тяжких должностных преступле-
ниях человеком, свидетельствует о том, что 
в управлениях и законодательных институ-
циях ещё по-прежнему находятся эмиссары 
Лембергса.  Интересным в этой истории явля-
ется факт, что продиктованное ангажирован-
ной Лембергсом ассоциацией мнение учиты-
вали ответственные государственные инсти-
туции и государство оплачивало и, к сожале-
нию, по-прежнему через упомянутых предста-
вителей государственного сектора оплачивает 
расходы этих обществ, в том числе обеспечи-
вая зарплату в ЛАТБ обвиняемому в тяжёлых 
должностных преступлениях. 

Ещё одна находящаяся под влиянием 
Лембергса ассоциация – Латвийская ассо-
циация портов, которую в 1999 году созда-
ли Управления Вентспилсского и Рижского 
свободных портов и Управление Лиепайской 
специальной экономической зоны и где чле-
ном правления является Лембергс. И этот 
механизм содержит государственный сектор. 
Важно то, что уже в 2000 году Лембергсу и 
компании значимость этого общества удалось 
лоббировать с помощью закона «О портах» 
(статья 10), где сказано, что государственную 
политику в развитии портов и всю работу пор-
тов координирует Совет по транзиту и логи-
стике латвийских портов, которым руководит 
председатель совета – премьер-министр – и 
среди членов которого есть и представитель 
Латвийской ассоциации портов. 

В законе «О портах» чётко установле-
но, что в состав Совета по транзиту и логи-
стике латвийских портов среди прочих вхо-
дит и председатель Вентспилсской город-
ской думы. Насколько известно, то не без 
политического ангажирования и эта норма 
закона нарушается вот уже более двенадца-
ти лет. Вместо председателя Вентспилсской 
городской думы, вопреки нормам закона, в 
Совете по транзиту и логистике латвийских 

портов работал заместитель председателя 
Вентспилсской городской думы.  И даже в 
настоящее время эта несуразность не устра-
нена, что подтверждает, что государственное 
управление по-прежнему обеспечивает инте-
ресы обвиняемого в тяжких должностных 
преступлениях Айвара Лембергса.  

Знаете ли вы другое должностное лицо, 
для обеспечения экстра-высоких зарплат 
которого созданы специальные общества? 

И в этом сегменте создания схем Лембергс 
в первых рядах. Для обеспечения легальных 
доходов Лембергса в своё время было созда-
но общество «Ассоциация развития бизне-
са», доходы которой обеспечивали принад-
лежащие в то время государству транзитные 
компании АО  “Ventspils Nafta”; АО “Ventspils 
nafta “termināls””; AО “Latvijas kuģniecība” и, 
возможно, также Управление Вентспилсского 
свободного порта, которые в период времени 
с 2003 года обеспечили Лембергсу суммар-
ную выплату должностных окладов в раз-
мере 2 173 556,- EUR за выполнение обя-
занностей, которые он и так должен был 
выполнять как председатель Вентспилсской 
городской думы и председатель Управления 
Вентспилсского свободного порта. 

Ещё интереснее дела обстоят с руководи-
мым Лембергсом обществом «Агентство раз-
вития Вентспилса», так как его членами, кроме 
самого Лембергса и его супруги, являются 
находящиеся в подчинении Лембергса долж-
ностные лица, Вентспилсская городская дума, 
принадлежащие ей общества капитала ООО 
“Olimpiskais centrs “Ventspils”” и ООО “Kurzemes 
filharmonija”, Вентспилсская Высшая школа, 
Вентспилсский техникум, а также Управление 
Вентспилсского свободного порта. Излишне 
говорить, что таким образом Лембергсу неза-
конно, с 2003 года суммарно были обеспечены 
доходы от должностных окладов в размере 1 
004 231,- EUR, и на эти цели были использова-
ны ресурсы, так необходимые спорту, образо-
ванию, культуре, Вентспилсскому самоуправ-
лению и транзитной отрасли. 

Описанное здесь – это не вопрос неспо-
собности ответственных институций, а ско-
рее примеры осознанной незаконной дея-
тельности, к реализации которых годами при-
влекались орды различного уровня полити-
ков и должностных лиц.  

Для прекращения этих схем и качествен-
ного расследования необходимы незамедли-
тельные действия. Если мы действительно 
хотим бороться с коррупцией, то мы также 
должны требовать ответственности всех тех, 
кто не видел, не слышал и своими действи-
ями обеспечивал жизнеспособность этих и 
похожих схем. 

Айвис Ландманис, депутат 
Вентспилсской городской думы
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С палками на 
природе и в поэзии

П  осле ухода из 
архива круг 
прежних знако-
мых пополнил-
ся коллегами 

из общества пенсионеров 
«Лиедагс», увлекающими-
ся росписью по стеклу, и 
участницами кружка ходь-
бы с палками, которые два 
раза в неделю на совмест-
ную прогулку собираются в 
саду Ренькя. 

ШАГИ В РИТМЕ 
ПОЭЗИИ                  

Регина не жаждет узна-
ваемости и утверждает, что 
лучше всего чувствует себя 
в одиночестве, особенно 
когда занимается сканди-
навской ходьбой. Потому 
что быть самой с собой 
никогда не надоедает и не 
скучно – никто не мешает 
ходу мысли и можно пого-

ворить с природой, вспом-
нить полюбившиеся, соот-
ветствующие погоде и 
настроению стихи Райниса, 
Лермонтова или других 
авторов, примерив их к 
ритму шагов (или наобо-
рот). В любой момент тогда 
можно остановиться, чтобы 
посмотреть на меняющи-
еся контуры облаков, цве-
точные пирамиды, деревья 
в зелени или золоте, при-
коснуться к застывшему в 
сосульках после бури морю 
на перилах Южного мола.   

Регина признает, что во 
время прогулок, конечно, в 
памяти иногда всплывают 
и пёстрые узоры её преж-
ней жизни. Таких накопи-
лось много, потому что на 
следующей неделе госпо-
жа отметит достойный ува-

Сто лет назад в холодные и страшные ноябрьские дни и ночи на чаше исторических весов 
оказался вопрос о том, быть Латвии или не быть. Один латыш против НИХ, которых не менее 
десяти, – таково было соотношение этих чаш на весах судьбы. По логике, законам математики 
или физики один не может быть тяжелее десяти. Однако настоящий подвиг не поддается законам 
логики, физики или математики. Поэтому сто лет назад один латыш стоил десяти и более врагов и 
заставил чашу весов склониться на свою сторону. 

До последней пули, последнего вздоха и последней мысли 
– за Латвию! Только так можно объяснить победу героев Дня 
Лачплесиса, потому что другого объяснения нет. 

После 11 ноября 1919 года, когда возле Даугавы пере-
живал триумф возродившийся дух Лачплесиса, вынырнув-
ший из глубин, горько вспоминать другой год и дату, когда 
выкупленное кровью наследие Лачплесиса растоптали кова-
ные сапоги пришедших с востока орд. Теперь уже не десять 
против одного, а сотни… и героя наших священных ска-
заний вновь поглотила пучина. Однако тот дух, который в 
1919 году вел наших предков к победе, сохранился и сквозь 

«Пусть служит Господу 
и нашему народу!»

Е пископ обра-
тился к общи-
не со словами: 
«Возлюбленные 
Господа! Апостол 

Павел сказал: «А я не желаю 
хвалиться, разве только кре-
стом Господа нашего Иисуса 
Христа». (Гал. 6:14). Да будет 
крест, воздвигнутый на башне 
этой церкви, нашей радостью 
и гордостью. Пусть он напо-
минает о страданиях Иисуса, 
о Его крестной смерти и 
воскресении. Крест – наша 
истинная гордость – потому 
что это победа Христа, Крест 
– это знамя Христа, Крест 
– это оружие, при помощи 
которого Христос победил 
власть смерти и тьмы. Крест 
дарует нам мир, спасение и 
жизнь вечную». 

Вентспилсская евангели-
чески-лютеранская общи-
на и священник Валтерс 
Озолиньш в присутствии 
епископа провели торже-
ственное богослужение в 
благодарность за возвраще-
ние восстановленного кре-
ста в церковь из мастерской 
реставратора Илги Галвини 
в Пилсрундале. 21 января 

2015 года при поддержке 
членов общины крест был 
демонтирован с церков-
ной башни. Пока 2,5-метро-
вый восстановленный, позо-
лоченный на пожертвован-
ные членами общины шесть 
тысяч евро крест размещен 
недалеко от алтаря, где он 
будет находиться до 10 ноя-
бря, так как еще нужно тех-
нически подготовиться к его 
поднятию на башню. Сейчас 
мастера из ООО “KOKA ĒKA” 
начали замену поврежден-
ных деревянных конструк-
ций в верхней части башни, 
чтобы восстановить ее во 
всей исторической красоте. 

Священник Валтерс 
Озолиньш с благодарностью 
и радостью отметил, что вос-
становление креста было 
осуществлено исключитель-
но на средства, пожертвован-
ные общиной. Изготовленный 
в Петербурге крест для 
реставрации с 34-метровой 
высоты был снят четыре года 
назад, перед этим он слу-
жил более чем восемь десят-
ков лет. Он противостоял 

Службе государственных доходов (СГД) не надо 
«гонять» население и требовать от него дополнитель-
ные документы, если они уже доступны в базе данных 
и на их накопление потрачены внушительные финан-
совые средства. Государственный контролер Элита 
Круминя рассказала о бюрократической нагрузке СГД 
и о том, почему из-за отсутствия должного взаимодей-
ствия между учреждениями страдает житель.

СГД ДО СИХ ПОР 
ОШИБАЕТСЯ И НЕ 
ПРИМЕНЯЕТ 
АВТОМАТИЧЕСКИЕ 
ЛЬГОТЫ 
ПЕНСИОНЕРАМ-
ИНВАЛИДАМ

Круминя говорит, что 
СГД постоянно находится в 
поле зрения Госконтроля: 
ежегодно надо прово-
дить ревизию налоговых 
поступлений, и СГД здесь 
один из главных игроков. 
Во время ревизии прове-
ряется, с кого собираются 
налоги и пошлины/сборы. 
Проверяется и сотрудниче-
ство СГД с населением.

«Госконтроль никогда 
не выступал за необходи-
мость создания бюрократи-
ческой машины в стране. 
Проведенные ревизии под-
тверждают, что СГД еще не 
пришла к осознанию того, 
что главное – человек», – 
говорит Круминя.

«Зачастую ситуация в 
службе следующая: если 
в акте недвусмысленно 
не написано, что работник 
учреждения должен делать 
так и не иначе, то они и не 
думают о том, что, возмож-
но, информация уже имеет-
ся в распоряжении учреж-
дения. Таким образом, не 
приходилось бы просить 
жителя еще раз нести необ-
ходимые бумаги. Не думают 
они и о решении, которое 

позволит группам населе-
ния получать все полагаю-
щиеся им льготы», – гово-
рит Круминя о сотрудниче-
стве СГД с населением.

Госконтролер отмечает, 
что ревизоры рассматрива-
ли очень много вопросов, 
в том числе как происхо-
дит применение налоговых 
льгот для пенсионеров-ин-
валидов, все ли лица, полу-
чающие льготы по подоход-
ному налогу, поняли систе-
му и могут реагировать.

«КАЗАЛОСЬ БЫ, ЧТО 
ТАКОЕ СЕМЬ ЕВРО?»

Госконтролер напом-
нила случай, когда в 2016 
году было обнаружено, что 
если пенсионер-инвалид не 
ставил соответствующую 
отметку в системе EDS, то 
в отношении него не приме-
нялись полагающиеся льго-
ты. Поэтому он ежемесячно 
не получал в среднем семь 
евро.

«Казалось бы, что такое 
семь евро? Но если посмо-
треть на размер пенсии 
инвалидов, то это боль-
шая сумма. Конечно, если 
пенсионер знал, что может 
подать декларацию, он мог 
это сделать потом. Но в 
ходе ревизии мы видели, 
что очень многие не делали 
этого. К тому же пожилые 

Екабпилс опережает, 
Лиепая догоняет

Школа на 
улице Сколас

Насморк: как от 
него избавиться?

Опасное время: 
на дорогах 
лесные животные

Сказал епископ-эмерит Павилс Бруверс, во время бого-
служения 3 ноября освящая восстановленный крест на 
башне Вентспилсской Евангелически-лютеранской церк-
ви Св. Николая. 
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П отому что в том латыше, нашем прадеде, жила 
страстная любовь, железная воля, непоколеби-
мая вера, самоотверженность, убежденность в 
своей правоте, способность полагаться на свой 
народ, гордость, самоуважение, надежда и сме-

лость – по меньшей мере десять чувств, десять особенно-
стей, десять сил – по одной на каждого врага. 

Tе бойцы тогда – под градом пуль и шрапнели – еще не 
знали, что их назовут Лачплесисами. Однако каждый из них 
знал то, что было известно легендарному Лачплесису: за то, 
что для тебя дороже всего, нужно бороться до последнего. 
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Эту худощавую, неболь-
шого роста женщину 
в течение последних 
десяти лет многие 
могли заметить, когда 
она ежедневно ходит 
с палками по улицам, 
паркам Вентспилса, 
по пляжу и в дюнном 
лесу. Меньше будет тех, 
кто помнит или может 
быть слышал её имя и 
фамилию – Регина Кле-
опатра Юхневича, хотя 
часть из шестидесяти 
проведенных в городе 
трудовых лет, занимающаяся в настоящее время 
скандинавской ходьбой, она была сотрудницей и 
директором Вентспилсского зонального государ-
ственного архива и под её профессиональным 
контролем находился и тогдашний Талсинский 
район. Значит, публичное должностное лицо, хотя 
её работа со стороны бывает малозаметна и порой 
трудно оценима.  

 Окончание на 3 стр.

Не утратить Лачплесиса в себе

годы угнетения придавал смелости, укреплял в нашей вере, 
напоминал, что однажды вновь настанет момент. Тот самый 
момент! И это произошло. Вновь наши мужи превратились 
в Лачплесисов, и были готовы – как тогда – один против 
десяти. В каждом из нас тогда была частичка Лачплесиса 
– любовь, вера, воля, самоува-
жение, смелость, убежденность в  Окончание на 5 стр.

Регина в то время, когда 
ещё не была знакома со 
скандинавской ходьбой. 

Госконтроль: СГД не надо 
«гонять» население 
за теми документами, 
которые ей уже доступны
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